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V bývalých kasárnách už se bydlí
V pondělí 14. června uvedli představitelé města, bytového 

družstva Byt 2000 a dodavatelských fi rem slavnostně do života 
nový bytový areál, který se zrodil po přestavbě někdejších kasá-
ren. Některé z 69 bytů vzniklých v budově mužstva a dalších 10 
v bývalém štábu si vedle starosty Břeclavi Dymo Piškuly a dal-
ších hostů přišel prohlédnout i poslanec František Strnad. Sym-
bolického přestřižení pásky se ujal exstarosta Miroslav Ondruš, 
který celý projekt před čtyřmi lety zahájil.

Přeměna léta opuštěných objektů je dílem břeclavských sta-
vebních společností F&K&B a Tlak Smolík. Přestavba byla za-
hájená v závěru roku 2002 a stála bezmála 88 milionů korun. Od 
státu získalo město dotaci ve výši 27,4 milionu korun. Se zbývají-
cí částí investice pomohlo bytové družstvo Byt 2000, ve kterém 
se sdružili zájemci ochotní doplatit vznik nového bytu z vlastní 
kapsy. Po dvaceti letech platby minimálního regulovaného ná-
jemného přejdou byty do jejich vlastnictví. Výjimkou jsou tři 
bezbariérové, které zůstanou městu. (MIŠ)

Lednicko-valtický areál Rakušanům představili studenti 

Poprvé v rámci partnerských akcí navštívili zástupci ra-
kouského Zwentendorfu Lednicko-valtický areál. V deštivém 
dni je po jednotlivých památkách slovem netradičně prová-
zeli studenti břeclavského gymnázia. „I když nám počasí ne-
přeje a na slíbený výlet na kole asi nedojde, nenecháme si ujít 
příležitost k návštěvě místních památek, na které se velmi tě-
šíme“ neztrácel optimismus zwentendorfský místostarosta Pe-
ter Grestenberger. V rodném jazyce si tak Rakušané vyslechli 
informace například o Rendez-vous, kapli sv. Huberta, chrá-
mu Tří Grácií, zámečku Pohansko a navštívili i sousední Val-
tice a Hraniční zámeček v Hlohovci.

„Lednicko-valtický areál představuji v němčině poprvé. Byl 
to určitě dobrý nápad,“ hodnotil akci student gymnázia Zby-
něk Poulíček (na levém snímku vpravo). „Určitě to bude pro 
nás přínosem, uvítali bychom více takových akcí,“ přidala se 
studentka Jaroslava Balgová.  (pk) 

Výklad studentů si se zájmem vyslechli také oba starostové Her-
man Kühtreiber (vpravo) a Dymo Piškula, z povzdálí přihlíží tajem-
ník MÚ Dalibor Neděla.
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Jaroslav Parolek tvrdí: Hlad po bytech bude neustále

Nakolik jste 
spokojen s 
výsledkem 
přestavby?

Hlavní bu-
dova byla ve 
tř icátých le-

tech vybudována jako kasár-
na. Tomu samozřejmě odpo-
vídalo i vnitřní členění a velké 
společné místnosti pro vojáky. 
Tyto danosti se daly projekčně 
vylepšit jen do určité míry, byla 
to otázka rozumného kompro-
misu. Po prohlédnutí nových 
bytů jsem přesvědčen o tom, 
že přestavba se v rámci mož-
ností zvládla velmi dobře.
Uvažovalo se i o jiné mož-
nosti využití opuštěných 
kasáren, než je přeměna 
na byty?

Další varianty na stole ne-
byly, neboť jinak než pro po-
třeby bydlení se snad kasáren-
ské objekty ani využít neda-
ly. Jinou věcí je volná plocha 
ve dvorním traktu. Bohužel se 
nepodařilo získat obchodní ře-
tězec, který sliboval zainvesto-
vání celého území. Město moh-
lo za inženýrské sítě a komuni-
kace ušetřit 14 milionů korun. 
Nyní se jako nadějná jeví myš-
lenka výstavby polyfunkčních 
domů s nabídkou služeb i mož-
ností nájemního bydlení. Jedná 
se o soukromou investici, k je-
jíž realizaci by mohlo dojít už 
v příštím roce.
Co rozhodlo o spoluprá-
ci města s bytovým druž-
stvem Byt 2000?

Spolupráci s bytovým druž-

stvem Byt 2000 předurčovala 
výstavba čtyř bytových domů 
na ulici Karla Hynka Máchy, 
které byly jakýmsi prubířským 
kamenem. Po dobrých zkuše-
nostech se město rozhodlo 
nehledat pro kasárna nové-
ho partnera. Důvodů je hned 
několik. Je to břeclavské druž-
stvo, podle počtu členů se těší 
důvěře lidí, a proto nebyl dů-
vod nic podstatného měnit.
Pomohou kasárenské byty 
vyřešit neuspokojivou by-
tovou otázku v Břeclavi?

Hlad po bytech bude ne-
ustále. Kasárna sice část zá-
jemců uspokojí a dalších 11 
malometrážních bytů vznik-
ne díky rekonstrukci bývalé 
ubytovny cukrovaru, ale to je 
pořád málo. Ke zlepšení situ-
ace by mohla přispět možnost 
nájemního bydlení v areálu 
kasáren a také výstavba mi-
nimálně 30 rodinných dom-

ků v areálu za ním. Bude to 
krásná a klidná lokalita. Dal-
ších asi 60 nových bytů má vy-
růst u domu s pečovatelskou 
službou na ulici Pěšina. Část z 
nich zastřeší bytové družstvo 
Byt 2000 a část přejde do osob-
ního vlastnictví.
Počítá město i s výstavbou 
dalších bytů fi nancovaných 
podobným způsobem jako 
kasárna?

Zatím to tak bohužel nevy-
padá. Hlavním problémem je 
změna vládní politiky ve vzta-
hu ke sdružování prostředků 
měst s bytovými družstvy. Při 
přidělování nových dotací už 
bohužel státní fond rozvoje 
bydlení tyto poměrně časté va-
rianty výstavby nebude pod-
porovat. Zájemcům o bydlení 
proto zřejmě nezbude nic jiné-
ho, než využívat hypotéky a 
další individuální programy.  
  (MIŠ)

O novém využití kasáren a bytové problematice vůbec 
jsme hovořili s místostarostou města Jaroslavem Parolkem, 
který má tuto oblast na starosti.

Ladná peníze na nadstandardní investice nedostane
Na posled-

ním zasedání 
Zastupitelstva 
města Břec-
lav zastupite-
lé zrušili své 
původní usne-

sení z 1. 9. 2003 - kompenzo-
vat zrušení školy v Ladné tím, 
že do konce volebního obdo-
bí bude v Ladné utraceno nad 
rámec běžných rozpočtových 
výdajů 6 milionů korun, a to 
dle přání Ladenských. Ruku 
pro usnesení zvedli nejen za-
stupitelé z radniční koalice, ale 
také dva opoziční zastupitelé a 
ostatní se hlasování zdrželi. Je 
to celkem logické vyústění 
toho, co se v Ladné a potaž-
mo i v Břeclavi od 1. září loň-
ského roku dělo. Takřka rok po 
této nabídce se ozvali někteří 
občané Ladné (iniciátoři refe-
renda) se svým požadavkem na 
provedení investic za 3 miliony 
Kč v roce 2004. Zkusme si pro-
to, nyní bez emocí a s odstu-
pem času,  na pozadí výsled-
ku ladenského referenda osvě-
žit paměť.
Jak se události vyvíjely?

Na ZŠ v Ladné se očekává 
nástup celkem šesti prvňáčků, 
z toho jeden má odklad. Měs-
to navrhuje uzavření školy nebo 
vytvoření malotřídek a spojení 
základní školy s mateřskou ško-
lou. Rodičům se nelíbí ani jed-
na varianta, přesto se rozhod-
ně přiklánějí k malotřídkám. 
Celkem 36 rodičů svým pod-
pisem stvrzuje, že jejich dítě 
bude navštěvovat malotřídky, 

avšak už 9 rodičů ze zmiňova-
ných 36 přihlašuje děti do škol 
v centru města. Zůstává 27 dětí 
a náklady na rekonstrukci ško-
ly v řádu několika milionů ko-
run. Město z obavy, že peníze 
na opravu školy budou inves-
továny zbytečně, projekt zasta-
vuje. ZŠ v Ladné se slučuje se 
ZŠ ve Staré Břeclavi, město za-
bezpečuje školní autobus včet-
ně pedagogického dozoru a je 
připraveno kompenzovat Lad-
né tuto změnu již zmiňovanými 
6 miliony Kč. Situace v Ladné 
však spěje k referendu o odtr-
žení, před kterým je mezi la-
denskými občany rozšiřována 
spousta nesplnitelných slibů - 
za všechny jen několik: Ladná 
se osamostatní v roce 2005, 
Ladná si otevře školu, Ladná 
se bude rozvíjet rychleji, pro-
tože ji město už nebude okrá-
dat, Ladná bude mít své zdra-
votnické zařízení, Ladná bude 
mít lepší dopravní spojení, Lad-
ná nebude muset splácet žádné 
společné dluhy apod.
Iniciátoři referenda si šli 
za svým

Město poskytlo iniciátorům 
odtržení řadu důležitých infor-
mací, které byly z jejich stra-
ny přehlíženy. Upozorňovali 
jsme na skutečnost, že samo-
statná Ladná vznikne nejdří-
ve až k 1. 1. 2007. Snažili jsme 
se odpůrce společného svazku 
s Břeclaví přesvědčit, že refe-
rendum může klidně proběh-
nout až v roce 2006, že po uply-
nutí nějaké doby budou moci 
občané Ladné lépe vyhodno-

tit, jak město plní své sliby a jak 
by mohlo další soužití vypadat. 
Iniciátoři referenda ale všech-
no odmítli. Celkem logicky se 
obávali, že v roce 2006 by La-
denští už mohli být přesvědče-
ni, že být součástí většího sídla 
a jít dál spolu s Břeclaví je vý-
hodnější. A právě z toho důvo-
du zpočátku neprojevili zájem 
ani o oněch 6 milionů Kč a zá-
měrně šířili nepravdivé infor-
mace. Dnes, kdy jsou již obča-
né Ladné seznámeni se sku-
tečným stavem věcí, se snaží 
zamaskovat fakt, že naprosto 
zbytečně připravili Ladnou 
o 6 milionů Kč. Sami už ani 
nevěří ve znovuotevření ško-
ly, neboť každý vidí, v jaké si-
tuaci je školství v celé republi-
ce. A hlavně je tu ta nejpodstat-
nější věc – děti jsou spokojené 
a malotřídky by jim jenom 
ublížily.

Krajský úřad uznal argu-
menty města

Nabídka nadstandardních in-
vestic byla učiněna v době, kdy 
jsme uvažovali o společné bu-
doucnosti. Náš zájem o Ladnou 
byl upřímný a musíme přiznat, že 
současný stav je pro nás zklamá-
ním. Na závěr snad jen poznám-
ka v souvislosti s referendem 
a s dělením majetku. Salvy na 
oslavu odtržení Ladné odezně-
ly, sklenice s šumivým mokem 
byly dopity do dna a vypadá 
to, že se dostavuje pěkná pore-
ferendová kocovina. V minulých 
dnech město obdrželo z krajské-
ho úřadu rozhodnutí, kterým 
schválil úřad návrh Města Břec-
lavi na dělení majetku. Znamená 
to, že Ladná dostane opravdu to, 
co jí patří, tedy svůj majetek, ale 
také část dluhů. 

Ing. Dalibor Neděla
tajemník MÚ Břeclav

Veterinární ambulance MVDr. Jiřího Krabičky, 
Zámecké nám. 8, Břeclav

informuje chovatele psů, kteří chtějí vyjet po 3. 7. 2004 
do zahraničí, na povinnost vybavit se pasem pro malá zvířata 
a zajistit jejich identifikaci (čipování, čitelné tetování). Tato 
možnost se vám nabízí každý všední den od 14 do 18 hodin. 

V ostatní dobu podle možností, na základě tel. domluvy na 
číslech 519 322 260 nebo 606 795 900. 

K identifikaci využijte nabídku Města Břeclavi k bezplatné 
aplikaci čipů (RFID) s výhodou prominutí poplatků za psa 
v roce 2005, v současné době již bez podmínky zaplacení 
poplatku za rok 2004.
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Když dva píší totéž, není to totéž
Se zájmem jsem si přečetl článek v místním 

týdeníku, který srovnával zavedení parkovacího 
systému v centru měst Břeclavi a Kyjova. Pokud 
pominu fakt, že srovnávat podmínky dvou tak 
rozdílných měst je hodně zavádějící, zarazila mě 
„objektivita“ autora, který poskytl prostor pro vy-
jádření pouze zástupcům města Kyjova. Pokud by 

si příslušný redaktor dal trošku práce a navštívil i náš úřad, jistě 
by se dozvěděl, že ani v Břeclavi podoba nového parkovacího sys-
tému není konečná. Tak jak to město deklarovalo již dříve v Rad-
nici a poté i v regionálním tisku, je jeho snahou, aby se parkovací 
systém, pokud to bude možné, co nejvíce přizpůsobil potřebám 
jeho obyvatel a návštěvníků. O tom, že to nejsou jenom prázdné 
fráze, svědčí již některé provedené změny oproti původnímu ná-
vrhu. Kromě toho radnice obdržela připomínky a návrhy obča-
nů, které bude na svém červencovém zasedání projednávat rada 
města. Samozřejmě i po tomto termínu je možné zasílat na odbor 
vnitřních věcí další návrhy a připomínky. Rada města bude rov-
něž projednávat zavedení i půlhodinového tarifu za parkování a 
nový ceník parkovacích karet. Na základě některých dotazů bych 
chtěl upozornit řidiče, že je možné v rámci zakoupeného platného 
parkovacího lístku po vymezenou časovou dobu využít i další pla-
cené parkovací plochy v centru města. Lístek zakoupený v oran-
žové zóně je možné použít i pro zelenou, obráceně z důvodu roz-
dílné ceny nikoli. 

Město se snaží vyjít vstříc i podnikatelům, o čemž svědčí sku-
tečnost, že 28. června na téma parkování proběhlo setkání sta-
rosty s obchodníky a živnostníky, kteří podnikají v centru měs-
ta. Rovněž připomínky a návrhy z tohoto jednání bude projed-
návat rada města. 

Dovolte mi, abych touto cestou poděkoval všem občanům za jejich 
připomínky a náměty k novému parkovacímu systému a věřím, že 

se nám podaří přizpůsobit tento 
systém v rámci místních podmí-
nek tak, aby v budoucnu byl pro 
jeho uživatele  přínosem.

Mgr. Zdeněk Opálka
vedoucí odboru vnitřních věcí

 
V souvislosti se zavedeným ceníkem 
placeného parkování uvádíme, že 
ceny v Břeclavi patří mezi nejniž-
ší v rámci Jihomoravského kraje, 
což nám potvrdila i zpráva v MF 
DNES ze dne 5. května. 

Jak se naše město připravuje na nenadá-
lé nebo krizové situace po odchodu vojen-
ských složek?  

Otázka civilní obrany byla v hektické době 
na počátku 90. let trochu postavena na vedlejší 
kolej. Teprve silné povodně na Moravě a v Če-

chách přinutily všechny odpovědné osoby se k tomuto důleži-
tému tématu vrátit. 

Nutno říci, že v tuto dobu sehrála nesmírně důležitou roli ar-
máda. V souvislosti s organizačními změnami, kterými armáda 
prochází, je potřeba si přiznat, že dnes už tomu tak být nemů-
že. I našemu regionu bude chybět posádka v Mikulově, na kte-
rou se ve všech mimořádných situacích dalo stoprocentně spo-
lehnout.

Na území města Břeclavi je základem Integrovaného záchran-
ného systému  Hasičský záchranný sbor, který je řízen krajskými 
institucemi. Z dosavadní zkušenosti je jasné, že se jedná o profe-
sionální složku, ve které pracují skuteční odborníci.

Město Břeclav spolupracuje se záchranným systémem pro-
střednictvím jednotek dobrovolných hasičů Poštorná a Stará 
Břeclav, městské policie a oddělením městského úřadu, které 
má na starosti krizové řízení.

Od počátku našeho volebního období jsme si uvědomovali 

Ptáte se starosty Ing. Dymo Piškuly

O evropských penězích v Břeclavi
Po dva dny probíhalo 

na břeclavské radnici zase-
dání monitorovacího a ří-
dícího výboru podpůrného 
programu Interreg 3A, jehož 
úkol spočívá v předschválení 
projektů vždy dvou zemí žá-
dajících o dotace z fondů Ev-
ropské unie. Kromě zástupců 
regionů zasedají ve výborech 
zástupci ministerstev, kterých 
se posuzovaná problematika 
týká. Řídící výbor, který je po-
sledním výstupním článkem 
ve schvalovacím procesu a pře-
dává žádosti přímo do Bruse-
lu, posuzoval v Břeclavi na pa-
desát projektů. Jedním z nich 
byl i projekt o využití biomasy 
při centrálním vytápění, pře-
daný městem Vídeň, při jehož 

realizaci je partnerem město 
Břeclav. 

Účastníci zasedání byli po-
zváni k prohlídce břeclavské 
čističky odpadních vod. Třetí 
etapa její rekonstrukce spolu 
s odkanalizováním Staré Břec-
lavi byla dotována právě z ev-
ropských peněz. V návaznosti 
na tyto akce totiž existuje mož-
nost dalšího pokračování v od-
kanalizování Břeclavi.

Kromě programu Interreg 
3A se zabývá břeclavským re-
gionem a konkrétně plánova-
ným logistickým centrem pro-
gram Interreg 3C posuzují-
cí projekty vždy z nejméně tří 
zemí, v tomto případě České re-
publiky, Rakouska, Slovenska, 
Irska a Německa.               (pk)     

složitý úkol – modernizovat všechny tyto složky, neboť bylo a je 
mnohé co je potřeba zlepšit, abychom byli  schopni kvalitně za-
bezpečovat ochranu občanů v krizových situacích.

Abychom tento vytyčený úkol byli schopni plnit, bylo potřeba 
udělat několik důležitých kroků. Tím hlavním byla fi nanční re-
forma  a změna struktury městského rozpočtu. Běžný roční roz-
počet vykazoval defi cit 20 milionů Kč, protože právě v tomto ob-
dobí se začaly navyšovat splátky úvěru z roku 1998. V současné 
době má běžný rozpočet přebytek každý rok v průměru 40 mil. 
Kč, který jde do investic na rozvoj města. A já předpokládám, že 
asi 15 procent z tohoto přebytku půjde ročně do investic našeho 
záchranného systému. Především to je kompletní rekonstrukce 
hasičské zbrojnice v Poštorné, nákup motorového člunu a nákup 
dalšího vybavení do všech našich složek.

Úzce zde spolupracujeme s veliteli našich hasičských jednotek, 
panem Hanákem a Košuličem a velitelem Městské policie, panem 
Smolou. Za město tuto činnost koordinuje pan Slezáček. 

Myslím si, že spolupráce je na velmi dobré úrovni, a že úro-
veň našich složek jde nahoru. V současné době připravujeme in-
terní cvičení našich jednotek, abychom si ověřili možnosti a úro-
veň naší společné práce.

Závěrem bych chtěl ubezpečit všechny naše občany o tom, 
že uděláme vždy maximum, abychom byli připraveni co nej-
lépe ochránit jejich majetek a zdraví. Jsem totiž přesvědčen, že 
je to jedna z nejdůležitějších služeb, které má město poskytovat 
svým občanům.

S úctou
Piškula Dymo, starosta města

Město Cena 
za 1 hodinu

Brno 20 Kč
Blansko 10 Kč
Boskovice 5 – 10 Kč
Břeclav 5 – 10 Kč
Hodonín 20 Kč
Valtice 10 Kč
Vyškov 5 – 40 Kč
Znojmo 10 – 20 Kč
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Skládkování je v Rakousku zakázáno, Zwentendorfští otevřeli novou spalovnu
V polovině června přijali zástupci vedení našeho měs-

ta pozvání družebního Zwentendorfu a odcestovali na ná-
vštěvu spojenou se slavnostním otevřením nové spalovny, 
která má zásadní význam pro ekologii velké části Rakous-
ka. Pro naši stranu to znamená možnost získání nových 
informací v době, kdy je i u nás otázka nakládání s odpa-
dy aktuální.    

Proces spalování si lze prohlédnout
„Spalovna 

na bioodpad, 
která je vzdá-
lená necelé 
čtyři kilome-
try od Zwen-
tendorfu, pra-

covala ve zkušebním provozu 
již od dubna loňského roku. 
Protože ji k likvidaci bioodpa-
du využívá celé Dolní Rakous-
ko, bylo vybudováno hlavní 
sběrné středisko na vhodném, 
téměř sto kilometrů vzdáleném 
místě, kde se provádí dotřiďo-
vání a lisování odpadu do kon-
tejnerů. Pro přepravu odpadu 
do spalovny byla od počátku 
roku upřednostněna železnice. 
Pouze z nejbližšího okolí se do 
spalovny sváží odpad speciál-

ně upravenými auty. Spalova-
cím procesem získáváme teplo 
a také páru, která se dále od-
vádí do sousedící uhelné elek-
trárny. Nejmodernější techno-
logie zamezují sebemenšímu 
zápachu v okolí spalovny díky 
vytváření podtlaku ve vyklápě-
cí komoře. Zajímavostí jistě je i 
možnost zhlédnutí samotného 
procesu spalování, což umož-
ňuje průhledná chodba uvnitř 
spalovny,“ představil zařízení 
starosta Zwentendorfu Her-
man Kühtreiber.        

K výrobě přírodní ener-
gie slouží také jedna ze sousta-
vy devíti vodních elektráren, 
které jsou kaskádovitě umís-
těny na Dunaji od hranic s Ně-
meckem až po Vídeň.  (pk)

Další zajímavostí je nikdy nezprovozněná atomová elektrárna nacháze-
jící se pouhý 1 km od Zwentendorfu. O jejím neuvedení do provozu roz-
hodlo místní referendum v roce 1978 a od té doby je zařízení schopné pro-
vozu zapečetěno. 

Ostrý provoz byl ve spalovně zahájen již od počátku roku.

Nedodržení platné legislativy je v Rakousku přísně postihováno

Mgr. Barbara Havelkov
BŘECLAV, J. PALACHA 17A

(naproti hotelu Grand)

VYŠETŘENÍ VAD ZRAKU
ZDARMA

ZHOTOVENÍ BRÝLÍ 
DO 60 MINUT

NA PŘEDPIS 
I DLE VLASTNÍHO PŘÁNÍ 

600 DRUHŮ BRÝLÍ
OD 150 Kč do 10 000 Kč

Pokusíme-li se provést 
srovnání systému naklá-
dání s odpady u nás a 
v Rakousku, dospějeme 
pravděpodobně k ne-
lichotivému závěru, že 
naši sousedé mají pro-

blematiku odpadového hospodářství, 
hlavně pak třídění odpadů, jejich ná-
sledné využívání a v neposlední řadě 
také likvidaci vyřešenu lépe a dokona-
leji. Začít můžeme u legislativních no-
rem či předpisů, které kladou důraz na 
minimalizaci vzniku odpadů, na jejich 
maximální využití a v případě nutnosti 
odpady likvidovat pak na co nejšetrněj-
ší způsob jejich likvidace. K dodržová-
ní norem jsou producenti odpadů smě-
řováni i cenovou politikou. 

Zjednodušeně lze říci, že likvidace 
1 tuny odpadu na skládce je v Rakousku 
dražší než likvidace ve spalovně, u nás je 
tomu přesně naopak. Důsledně se kontro-
luje systém třídění a čistota vytříděných 
složek odpadů, složení komunálního od-
padu určeného k likvidaci apod. Chce-li 
například rakouský stavitel předat k li-
kvidaci stavební suť, musí se opravdu jed-
nat o čistou stavební suť a nikoliv o směs 

suti, trámů, železného a komunálního od-
padu jako je často k vidění v našich pod-
mínkách. O přísnějších podmínkách pro 
likvidaci odpadů svědčí také skutečnost, 
že některým rakouským občanům stojí za 
to převážet své odpady v igelitových pyt-
lích přes hranici a tyto pak v lepším pří-
padě umístit v městských kontejnerech. 
Tyto skutečnosti svědčí o tom, že i v Ra-
kousku se najdou lidé, kterým je za těžko 
nastavená pravidla respektovat. Na stra-
ně druhé je nutno přiznat, že systém vý-
chovy, vzdělávání, osvěty a popularizace 
problematiky odpadového hospodářství 
je v Rakousku na kvalitativně i kvanti-
tativně vyšší úrovni než u nás. V tomto 
smyslu by se měly od našich sousedů pou-
čit fi rmy zabývající se problematikou od-
padového hospodářství, ale také územně 
samosprávné celky i státní orgány. 

Shrneme-li shora uvedené, dospějeme 
k závěru, že kombinace účinné legislati-
vy, cenové politiky, výchovy a vzdělávání 
dala v Rakousku vzniknout systému na-
kládání s odpady, který je možná drahý, 
technologicky a administrativně náročný, 
ale ve svém dlouhodobém měřítku udr-
žitelný a šetrnější k životnímu prostředí. 
Nám nezbývá než doufat, že podobný sys-

tém nakládání s odpady se podaří vytvo-
řit i v našich podmínkách.

Ing. Pavel Dominik,
místostarosta města Břeclavi

Zkušenosti z Rakouska
V naší partnerské obci Zwentendorf bylo vybudováno vskut-

ku velkolepé zařízení odpovídající tomu nejmodernějšímu, co 
v současné době je ve světě nabízeno. Naši kolegové v Rakous-
ku jsou na spalovnu taky patřičně hrdi. O to více si vážíme ocho-
ty, s jakou jsme byli v průběhu výstavby seznamováni s celkovou 
koncepcí odpadového hospodářství u našich sousedů. Měli jsme 
možnost účastnit se několika seminářů na toto téma a samozřej-
mě jsme si spalovnu důkladně prohlédli a seznámili se s provo-
zem. Bezesporu skutečnost, že dopady na životní prostředí ne-
jsou takřka žádné, že veškeré energie vyprodukované spalovnou 
jsou dále využívány, bylo pro nás velkým překvapením. 

Myslím si, že nyní dokážeme lépe vyhodnotit trendy odpa-
dového hospodářství i u nás doma. Přijali jsme několik opatře-
ní, která byla vyvolána získanými zkušenostmi a která nám po-
mohla v otázkách odpadového hospodářství přijmout důležitá 
rozhodnutí.  Ing. Dymo Piškula, starosta města Břeclavi
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Z černých skládek se vyvezlo 60 tun odpadu

Z důvodu co nejrychlejšího 
odstranění skládek město zvoli-
lo variantu likvidace na své ná-
klady s následnou dotací od stá-
tu na zalesnění. Samotnou likvi-
daci většinou zbytků domácích 
spotřebičů, vybavení domácnos-
tí, sutě, pneumatik, ale i olejových 

a jiných nebezpečných látek s ná-
sledným urovnáním terénu pro-
vedla břeclavská společnost Tem-
pos. Potřebnou zeminu poskytlo 
zdarma Povodí Moravy. Do loka-
lity Dragy tak byly navezeny vy-
těžené nánosy z řeky Dyje. Ná-
sledného zalesnění se během tří 

květnových víkendů ujali členo-
vé místního Slováckého krúžku 
Charvatčané, kteří na pozemku 
o rozměru 0,5 hektaru vysázeli 
čtyři tisíce borovic a pět set lip. 
Bývalá pískovna původního ze-
mědělského družstva v Charvát-
ské Nové Vsi je nyní zcela vyklize-
na a terén je osázen stromky. 

Likvidace další a v porov-
nání větší černé skládky pro-
bíhala počátkem června v ne-
celý kilometr vzdálené lokali-
tě Ritopeky. Také zde, na místě 
chráněném lesním porostem, 
byly nalezeny různé druhy ne-
bezpečných odpadů. „Pomo-
cí nakladače, dvou traktorů a 
jednoho nákladního auta jsme 
z lokality Dragy odvezli 29 a 
z Ritopek 31 tun odpadu, který 
pocházel nejen z Břeclavi, ale 
i z Lednice a Hlohovce. Likvi-
daci těchto skládek provádělo 
osm našich pracovníků, kteří 
na každé z nich strávili zhruba 
tři dny,“ potvrdil Mojmír Bez-
ucký ze společnosti Tempos. 

Těžba porostu a urovná-
ní terénu v lokalitě Ritopeky 
proběhne letos na podzim, za-

lesnění bude provedeno na jaře 
příštího roku.

„Za práce spojené s likvida-
cí i zalesněním se prozatím vy-
naložilo 120 tisíc korun. Dalších 
asi 65 tisíc si vyžádá zalesnění 
lokality Ritopeky. Je smutné, že 
za necelých čtrnáct dní po osá-
zení lokality Dragy se našel ně-
jaký chytrák a přisvojil si přes 
dvacet kusů sazenic,“ uvedl ve-
doucí odboru životního prostře-
dí Vilém Vyhnálek.  (pk)

O tom, že na Ritopeky byli lidé zvyklí navážet odpad delší dobu, svěd-
čí nález kalendáře z roku 1976.

Tudy procházela prasata, znělo z úst žáků v lese
Spousta odpadků se nachází i mimo skládky, především v okolí turis-
tických a cyklistických tras. Na lokality v okolí Apollonova chrámu, Tří 
Grácií a Sv. Huberta se po dva dny zaměřili žáci škol Charvátské N. Vsi 
a Na Valtické. Podle zaměstnanců lesů žáci výrazně pomohli. Každý den 
totiž traktor vyvezl vrchovatou vlečku s více než padesát pytli odpadu.

Velmi kladně akci hodnotí i vedoucí odboru životního prostředí Vi-
lém Vyhnálek. „Určitě si děti samy udělají obrázek o tom, jak my lidé 
zacházíme s přírodou. Při pohledu na tuny odpadků se možná zamyslí 
nad tím, jak se samy budou při návštěvě lesa chovat.“
S pomocí školáků se počítá i do budoucna. Na podzim by se děti měly 
účastnit natírání nově vysázených stromků na bývalé skládce Dragy 
ochranným nátěrem proti ožírání zvěří. 

V průběhu května probíhala likvidace rozsáhlých čer-
ných skládek na pozemcích Dragy a Ritopeky za Charvát-
skou Novou Vsí. Zhruba 36 vlastníků pozemků o černých 
skládkách údajně vůbec nevědělo.

Za zalesnění pozemku Dragy 
patří poděkování dětem i dospě-
lým členům Slováckého krúžku 
Charvatčané 

Víte, že krabice od mléka patří do plastů?

Třídí Břec-
lavští správ-
ně odpad? 

Popravdě 
mohu odpově-
dět, že v pře-
vážné míře tří-

dí. V porovnání s obcemi, které 
k nám vozí odpad na dotřídění, 
vychází Břeclav nejlépe. Je to sa-
mozřejmě také tím, že na rozdíl 
od ostatních obcí, pro které do-
třiďování zabezpečujeme, třídí 
Břeclavští odpad nejdéle, kon-
krétně již devátým rokem. Kaž-
dopádně na to má vliv i skuteč-
nost, že se aktivně věnujeme vý-
chově mládeže v břeclavských 
školách, na kterých každoročně 
uskutečníme na sto přednášek a 
vzdělávacích akcí.
 Co se vlastně děje s vytří-
děným odpadem po jeho vy-
vezení?

Po vyvezení z kontejnerů pu-
tuje odpad na již zmiňovanou do-
třiďovací linku. Zde, jak už název 
napovídá, probíhá dotřídění na-
příklad plastů na kanistry, tak-
zvané šamponové tuhé lahvič-
ky, obalový materiál zahrnující 
igelitové tašky a fólie, PET lah-

ve, které se dále dotřiďují podle 
barev a ostatní. Následně se vše 
lisuje do balíků. Největší poptáv-
ka je po slisovaných PET lahvích, 
ze kterých se po recyklaci vyrábí 
umělá vlákna. 

Papír je rovněž dotřiďo-
ván dle požadavku odběrate-
lů na karton, noviny, časopisy 
a směs. Nově se také využíva-
jí obaly Tetrapack od krabico-
vého mléka a džusů, které po 
vytřídění a slisování předává-
me dál ke zpracování. 

Tetrapak je však potřeba 
vhazovat do nádob na třídění 
s označením PLAST!
Které další typy odpadů nej-
častěji mylně vhazujeme do 
nesprávných nádob?

Obecně se dá říci, že 20 % vy-
tříděného odpadu, a to převážně 
plastů, se nedá zpětně využít a musí 
tedy na skládku. Často se stává, že 
kontejnery na umělou hmotu obsa-
hují obaly od jogurtů a másla. Tyto 
takzvané lehké kelímky se bohu-
žel zatím nedají zpětně zpracová-
vat a patří do běžného komunál-
ního odpadu, podobně jako dětské 
pleny, které mylně spousta lidí vha-
zuje mezi vytříděný papír. 

Problematice třídění odpa-
dů bude v celé naší zemi vě-
nována čím dál větší pozor-
nost, a to zejména v souvislos-
ti se vstupem naší republiky 
do Evropské unie, která prefe-
ruje likvidaci odpadu ve spa-
lovnách s následným využitím 
vzniklého tepla nebo elektric-

ké energie. Například v sou-
sedním Rakousku platí zákaz 
skládkování od 1. ledna letoš-
ního roku. Potřeby našeho re-
gionu by měla v budoucnu řešit 
brněnská spalovna jejíž rekon-
strukcí má v roce 2006 vznik-
nout zcela moderní zařízení to-
hoto druhu.    (pk)

Kontejnery na tříděný odpad jsou v Břeclavi rozmístěny 
již od roku 1996. Od této doby je v provozu dotřiďovací lin-
ka, kterou na vlastní náklady vybudovala břeclavská akci-
ová společnost Tempos za 30 milionů korun. Na zkušenosti, 
poznatky, ale i některé doplňující informace v oblasti třídění 
odpadů jsme se zeptali ředitele společnosti Miroslava Hyrše.
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Opatření učiněná v břeclavském školství byla pozitivním krokem

Opatření měla 
svůj důvod

V Břeclavi 
se v loňském 
roce vyučova-
lo v devíti zá-
kladních ško-

lách, z toho třech neúplných, 
pouze s prvním stupněm výu-
ky. Výuka v neúplných školách 
je přitom podmíněna výjimkou 
ze zákona, kterou uděluje Minis-
terstvo školství.

Z letos uplatňovaných zásad 
pro přidělování fi nančních pro-
středků ze státního rozpočtu na 
krytí přímých výdajů na vzdělá-
vání bylo zřejmé, že není možné 
tuto síť škol ufi nancovat při zacho-
vání odpovídající úrovně zejména 
platových podmínek pedagogů, 
ale i odpovídajícího materiální-
ho zabezpečení pro žáky.
Co opatření přinesla

Proto po složitých jednáních, 
ke kterým není třeba se vracet, 
byly zrušeny dvě neúplné zá-
kladní školy Duha a v Ladné. 
V době rozhodování to byl ob-
rovský problém, ale z dnešního 
pohledu prozíravá nutnost. Kdy-
bychom neučinili tyto kroky, ne-
měli by jsme  pro nadcházející 
školní rok povolenu ani jednu 
výjimku pro výuku na neúplné 
škole. To znamená, že bychom 
byli nuceni zrušit nejenom dvě, 
ale všechny tři neúplné školy. 
Oddálení zrušení škol o rok, ke 
kterému mnozí nabádali, by tak 
zbytečně zatížilo městský rozpo-
čet o zhruba 3 miliony korun po-
třebných na pokrytí nezbytných 
nákladů na provoz. 

Tyto ušetřené prostředky ne-
byly převedeny do jiného resortu, 
ale v souladu s příslibem starosty, 
schváleným radou města i zastu-

pitelstvem, zůstaly ve školství. A 
že by nebyly účelně využity, ne-
může tvrdit ani největší odpůrce 
provedené optimalizace břeclav-
ských škol. Peníze byly použity 
na opravu střechy a vybudování 
potřebného školního hřiště na ZŠ 
Komenského, dofi nancování vý-
měny oken na ZŠ Kpt. Nálepky, 
opravu střechy a elektroinstalace 
na ZŠ Slovácká, opravu sociální-
ho zařízení na ZŠ Sovadinova a 
další nezbytné opravy. 

Že děti z Ladné vozí autobus 
do školy do Břeclavi? Kolik dětí 
v samostatném centru má zajiš-
těnu takovou službu? A jaký do-
pad mělo zrušení ladenské ško-
ly na vzdělanost tamních dětí? 
Že se zrušila právní subjektivita 
školní jídelny PRIMA, jejíž hos-
podaření bylo prokazatelně ne-
efektivní a začlenila se jako sou-
část ZŠ Komenského? Všechny 
tyto kroky vedly ke snaze zlep-
šit podmínky pro děti a žáky za 
předpokladu efektivního využití 
peněz, které má město pro škol-
ství k dispozici.
Meziročně klesl počet žáků 
o celou jednu školu

Opatření vedoucí k efektivní-
mu využití prostředků se nedotkly 
jen neúplných škol. Záměrně ne-
chci uvádět záplavu čísel, ale pro 
představu jen několik údajů.

Ve školním roce 2002/2003 
navštěvovalo břeclavské ško-
ly 2 686 žáků umístěných ve 
122 třídách. Ve školním roce 
2003/2004 se počet žáků propadl 
o 215 a ubylo 8 tříd. Co to zname-
ná v přidělování fi nančních pro-
středků, kdy peníze jdou na jed-
notlivé školy v závislosti na počtu 
žáků za předpokladu průměrné 
naplněnosti tříd mezi 22 – 25 
žáky, není třeba rozvádět. 

S jakými změnami do další-
ho školního roku

Do nového školního roku do-
jde ještě ke splynutí dvou škol a 
to ZŠ Kupkova a ZŠ Sovadinova. 
Zejména na ZŠ Sovadinova dojde 
k úpravě režimu výuky ve specia-
lizovaných  třídách. Ani toto  slou-
čení škol, byť na první pohled ne-
logické, není samoúčelné. Snahou 
vedení města jako zřizovatele škol 
je orientovat zaměření výuky na 
jednotlivých školách tak, aby byla 
pro náplň aktivit využita i zaří-
zení, zejména sportovní, která ve 
městě jsou. Na ZŠ Kupkova se tak 
už od nového školního roku roz-
běhne výuka ve třídách se zamě-
řením na sport, a to na lední hokej, 
případně lehkou atletiku. Prosto-
rové možnosti této školy jsou však 
omezeny, zatímco na ZŠ Sovadi-
nova po objektivizaci počtu spe-

cializovaných tříd vybudou volné 
kapacity. Počet žáků na „Žluté ško-
le“ by v brzké budoucnosti nesta-
čil k zajištění odpovídajícího ob-
jemu fi nančních prostředků. Jen 
jedno číslo pro dokreslení. K zá-
pisu na tuto školu přišlo 18 žáků 
s tím, že někteří z nich ještě mají 
odklad školní docházky. 

Kroky vedoucí k optimaliza-
ci sítě škol nejsou jenom záleži-
tostí Břeclavi. Nemusíme chodit 
daleko. Stačí, když se podíváme 
do sousedního Hodonína, Bos-
kovic a dalších měst. Zjistíme, že 
kroky, které učinila tato města, 
proběhly později, ale slučová-
ní byla o to razantnější. Kupří-
kladu ze tří, či čtyř velkých škol 
tam v nejednom případě vznikl 
jeden právní subjekt.

Ing. Antonín Vaculík,
vedoucí odboru školství

Je konec školního roku, do kterého jsme vstupovali s ně-
kolika podstatnými změnami v síti břeclavských škol. Pohled 
na demografi cký vývoj a klesající křivku porodnosti přiměl 
řadu měst přikročit k nepopulárním opatřením v podobě ru-
šení či slučování škol a nevyhnula se tomu ani Břeclav.

Od nového školního roku do Duhy přesídlí mateřská škola a poštoren-
ský dětský „Domeček”.
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Den otevřených dveří v zámeckém areálu

Tři prohlídkové turnusy přichystalo měs-
to pro občany Břeclavi na sobotu 12. června 
v rámci Dne otevřených dveří. Zhruba pa-
desát návštěvníků této jedinečné možnosti 
využilo a za odborného výkladu Ing. arch. 
Libora Foukala a Ing. arch. Martina Ond-
roucha si prohlédlo prostory nejen zámku, 
ale i mlýna, sladovny a pivovaru.        

„Po prohlídkách jsme připravili ve-
černí besedu. Zatímco všechny odpo-

lední prohlídkové turnu-
sy byly obsazeny, na be-
sedu se dostavilo pouze 
8 účastníků. Po počáteč-
ním rozčarování z nezá-
jmu občanů jsme byli na-
konec s průběhem večera 
velmi spokojeni. Ukázalo 
se, že těch osm účastníků 
přišlo na besedu aktivně 
diskutovat. Vyslechli jsme 
řadu zajímavých názorů a 
rozebrali několik neotře-
lých myšlenek. Při diskusi 
byla doplňována analýza 
silných a slabých stránek, 

příležitostí a hrozeb obnovy zámeckého 
areálu. Tato analýza nazvaná SWOT je 
stěžejním dokumentem počáteční fáze 
plánování rozvoje zámku a byli bychom 
rádi, kdyby do obsahu promluvilo co nej-
více občanů, podnikatelů, turistů, zkrát-
ka budoucích potenciálních uživatelů zá-
meckého areálu,“ uvedl předseda Komi-
se výstavby a územního plánování Rady 
města Břeclavi Martin Ondrouch. 

Městská policie informuje…
Od ledna strážníci provedli odchyt 27 psů

Dohled nad dodržováním obecně zá-
vazných vyhlášek, kam patří také vyhláš-
ka č. 50 „O chování zvířat na veřejných 
prostranstvích“, je jednou z priorit činnos-
ti městské policie. Je to práce, která nikdy 
nekončí a především její výsledky se pro-
jevují velmi pomalu. 

Chování zvířat na veřejnosti je věc po-
měrně diskutovaná a pohled na ní se znač-
ně liší. Naprosto jinak ji vidí majitel nebo 
chovatel psa a jinak chodec, který právě 
uklouzl po neodklizeném exkrementu. 

V současné době je na území města evi-
dováno 2 554 psů, z toho od počátku roku-
jich bylo přihlášeno 489, což činí bezmá-
la 20%. Tento nárůst však není dán tím, že  
se o 20% zvýšil počet chovatelů, ale tím, že 
mnozí podstatně přehodnotili svůj přístup 
k plnění vyhlášky. Rád bych za tento pří-
stup občanům poděkoval i když v některých 
případech to bylo s „dopomocí“ pracovnic 
ekonomického odboru a strážníků městské 

policie. Městský úřad eviduje v této oblasti 
3,5 % neplatičů oproti více než 18% v uply-
nulých letech. V souvislosti s chováním zví-
řat na veřejnosti strážníci provedli více než 
100 zásahů. Z toho 27 bylo řešeno bloko-
vě, 5 přestupků projednává komise pro pro-
jednání přestupků. Většinou se jedná o ne-
dodržení ustanovení již zmíněné vyhlášky, 
která ukládá držiteli povinnost opatřit psa 
na veřejném prostranství náhubkem a mít 
jej připoutaného na vodítku. I v této oblasti 
se zlepšila kázeň, ale přesto došlo k několi-
ka zraněním a to jak psů, tak bohužel i lidí. 
Velké nebezpečí představují psi, kteří buď 
utekli nebo v horším případě se jich „pání-
ček“ zbavil. A takových zvířat nám oproti 
roku 2003 přibývá. 

V případě pokousání člověka psem 
je nutná velmi rychlá identifi kace zvíře-
te k vyloučení možnosti nákazy. V tom-
to případě může výrazně pomoci čipo-
vání psů, kdy rychlá identifi kace jednak 
sníží již zmíněné riziko a jednak přispěje 
k rychlému navrácení zvířete majiteli. Sní-
ží se tím trauma zvířete a zároveň se sníží 
náklady spojené s dopravou a zabezpeče-
ním psa v útulku. Jak se zdá, mnozí maji-
telé již této možnosti využívají. Ke konci 
měsíce května bylo evidováno 262 zvířat. 
Závěrem bych rád čtenáře informoval, že 
dodržováním této vyhlášky v letních mě-
sících se strážníci městské policie budou 
nadále intenzivně zabývat

Ing. Bohumír Smola, velitel městské policie

Do jednotlivých částí analýzy SWOT lze přispívat prostřednictvím interne-

tové stránky www.breclav.org, kde je pro zámecký areál otevřeno diskusní 

fórum, dále na tel. č. 728 085 178 nebo při osobním setkání.
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Břeclav má nové ČD centrum
Od pondělka 7. června má břeclavské vlakové nádraží nové 

ČD centrum, v pořadí třinácté v republice. Zrekonstruované 
prostory byly cestujícím zpřístupněny již o den dříve - 6. červ-
na - přesně 165 let od příjezdu prvního vlaku z Vídně. Nové ČD 
centrum poskytuje nejen informace o vlakových spojích u nás 
a v sousedních státech, ale i autobusových spojích a objedná-
ní taxi. Podle vrchního přednosty břeclavské železniční stani-
ce Libora Semoráda bude nové centrum také prezentovat měs-
to i celý region. Cestování jistě zpříjemní nově vybudovaná če-
kárna, nově otevřená prodejna PONT a další úpravy interiéru 
odbavovací haly. 

Stavební práce probíhaly od 14. listopadu loňského roku, ná-
klady dosáhly částky 8,5 milionu korun.  (pk)

Nově vybudované prostory si přijeli prohlédnout také hejtman JMK 
Stanislav Juránek a generální ředitel Českých drah Petr Kousal. 

Kam vyvěsit smuteční oznámení
Na náměstí TGM nabízí město Břeclav k dispozici vývěsní skříňku, 

která slouží k vyvěšení smutečních oznámení. V případě zájmu o umís-
tění parte můžete kontaktovat pracovnici Městského úřadu Břeclav, od-
boru vnitřních věcí, paní Zháňalovou, tel. 519 311 424.

Máte se na koho obrátit

Půjčte si a můžete vyhrát!
Zhodnoťte svoji půjčku v soutěži Zlaté léto s Providentem! 

Hlavní výhra: Škoda Fabia
Další ceny: 75x poukázka na benzín v hodnotě 1 000 Kč

a 100 000x kuličkové pero. 

Přitom stačí tak málo – uzavřít smlouvu o půjč-
ce a odpovědět správně na otázku: „Jakou
hmotnost (s přesností na gramy) bude mít
kanystr na benzín o objemu 20 l, naplněný až
po okraj platnými českými mincemi v nomi-
nální hodnotě 1 Kč tak, aby bylo možné uza-
vřít jej víčkem?“ Volejte Obchodního
zástupce Provident Financial s.r.o. ještě dnes!
Soutěž probíhá od 17. května do 20. červen-
ce 2004 včetně. Správná nebo nejpřesnější
odpověď vyhrává hlavní cenu. Podrobné
soutěžní podmínky najdete na www.zla-
teleto.cz nebo na centrále společnosti
Provident Financial s.r.o. a na jedno-
tlivých pobočkách.

PŮJČKY
od 3 000 do 40 000 Kč
● až domů     ● do dvou dnů     ● bez ručitele

Rakouští novináři se zajímali 
o místní turistické možnosti

Osm rakouských novinářů z odborných časopisů zaměřených 
na turistický ruch a gastronomii navštívilo počátkem června břec-
lavskou radnici. Během třídenní návštěvy jižní Moravy se novi-
náři zajímali o možnosti a formy podpory místního turismu za 
účelem podání informací rakouské veřejnosti. Jejich návštěvy 
v celorepublikovém měřítku méně známých míst a měst klad-
ně ohodnotil starosta Dymo Piškula. „Nemyslím si, že k pozná-
ní České republiky stačí návštěva Prahy, i když se podle mého 
názoru u nás podpoře turismu teprve učíme. Velký význam pro 
jeho rozvoj, ale i pro celkový rozvoj regionu vidím ve struktu-
rálních fondech Evropské unie, jejichž podpora je založena pře-
devším na šikovnosti místních lidí.“ 

Obě strany se shodly na tom, že moravskému příhraničí chybí 
komplexní turistická nabídka, která by prezentovala další služby na-
vazující na restaurační činnost. Kromě cestovního ruchu zajímaly 
novináře i místní podmínky pro zahraniční investory.  (pk)

Přerušení dodávek elektrické energie
Jihomoravská energetika, a.s. upozorňuje, že z důvodu plá-

novaných prací na zařízení distribuční soustavy bude přeru-
šena dodávka elektrické energie:

Charvátská Nová Ves – 16. 7. od 7.30 do 12.30 hodin, uli-
ce Palackého 

Benefi ční akademie postiženým dětem
Na padesát výtvarných děl žáků speciálních škol a břeclav-

ské ZUŠ se vydražilo na Benefi ční akademii, kterou jako první 
svého druhu v Břeclavi uspořádala počátkem června občanská 
sdružení Echo Moravia a Špetka naděje ve spolupráci se základ-
ní uměleckou školou. 

„Velmi mě těší zájem lidí, kteří si uvědomují, jak problematic-
ky se shání peníze pro potřeby postižených dětí. Rodiče postiže-
ných dětí, ale i školy a organizace zabývající se pomocí těmto dě-
tem se nemohou spolehnout na to, že jim někdo něco daruje. Na-
opak musí sami a iniciativně hledat možnosti, jak svou fi nanční 
potřebu řešit. Tato aukce vynesla téměř třináct tisíc korun, kte-
ré se použijí jako základ pro pořízení svozového autobusu pro 
děti,“ uvedla Zlatuše Maděřičová z Echo Moravia. 

Za největší sumu byla vydražena olejomalba Zuzany Kaufma-
nové. Její obraz nazvaný Krajina před bouří získal starosta Dymo 
Piškula za patnáct set korun. Následně jej věnoval učitelce speci-
álních škol Jitce Čechové.  (pk)

Vzdělávací projekt o epilepsii
Na celém světě trpí epileptickými záchvaty asi 5 % dětí a to 

znamená, že v České republice může záchvat postihnout až 150 
tis. dětí. Anketa o epilepsii mezi školáky ukázala, že jim vadí malá 
informovanost především ve školách. Proto katedra výchovné 
dramatiky DAMU spolu s Českou ligou proti epilepsii, pracovní 
skupinou EpiSTOP a dětskou neurologickou klinikou 2. LF UK 
Praha zorganizovaly projekt, jehož cílem je zvýšení vědomostí 
u školních dětí a jejich učitelů. Ve vytipovaných školách po celé 
republice byli žáci ZŠ seznámeni s problematikou epilepsie tře-
mi způsoby. Jedna skupina vyslechla přednášku, druhá shlédla 
animovaný fi lm a třetí prošla lekcí dramatické výchovy v podo-
bě školního dramatu. Po půl roce byl proveden průzkum vědo-
mostí a schopnosti pomoci při setkání s touto nemocí.

Školami, rodiči, ale i aktéry samotnými byly velmi kladně 
hodnoceny lekce dramatické výchovy a promítání videa. Na zá-
kladě výsledků projektu bylo rozhodnuto, že se v této prospěš-
né celorepublikové osvětě bude pokračovat.

Za náš region se průzkumu zúčastnili žáci loňských 3. až 5. 
tříd ZŠ Sovadinova. Těmto žákům, jejich učitelům i vedení ško-
ly patří poděkování.  Mgr. Darina Heráková
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Městské muzeum a galerie

Městská knihovna informuje

Prázdninová půjčovní doba 
Hlavní budova Národních hrdinů 9, Břeclav
Půjčovna pro dospělé čtenáře, studovna a internet:
pondělí, čtvrtek 9.00 – 12.00  13.00 – 18.00
úterý, středa  13.00 – 18.00
Čítárna a kopírovací služby:
pondělí až čtvrtek 9.00 – 12.00  13.00 – 18.00
Půjčovna pro děti a mládež:
pondělí, středa, čtvrtek  13.00 – 17.00
Hudební oddělení a půjčovna CD:
pondělí, čtvrtek 9.00 – 12.00  13.00 – 18.00
středa  13.00 – 18.00
Pobočka Chárvatská Nová Ves:
pondělí 13.00 – 18.00, středa 13.00 – 16.00, čtvrtek 10.00 – 12.00 
a 13.00 – 18.00,  
dovolená: 19. 7. – 23. 7 a 9. 8. – 13. 8.
Pobočka Ladná:
pondělí 13.00 – 16.00, čtvrtek 10.00 – 12.00 a 13.00 – 18.00
dovolená 9. 8. – 23. 8. 
Pobočka Poštorná:
pondělí, úterý 13.00 – 18.00, čtvrtek 9.00 – 12.00 a 13.00 – 18.00
v srpnu zavřeno – rekonstrukce dětského oddělení
Pobočka Stará Břeclav:
pondělí 10.00 – 12.00 a 13.00 – 16.00, středa 13.00 – 18.00 
dovolená 9. 8. – 20. 8. 
Z důvodu zavádění nového počítačového knihovního systému 
budou v době od 16. do 20. srpna 2004 všechny provozy knihov-
ny uzavřeny.

Starosti pana starosty
Beseda mladých občanů Břeclavi se starostou města s názvem 

Starosti pana starosty aneb Naše město se v dětském odděle-
ní Městské knihovny Břeclav uskutečnila již podeváté. V úterý 
15. června diskutovali se starostou Dymo Piškulou žáci 9. tříd 
Základní školy Slovácká na témata supermarkety ve městě, do-
prava a obchvat, podmínky pro život tělesně postižených v Břec-
lavi, zájem mladých o studium v souvislosti s nároky trhu práce 
v Evropské unii, důležitost studia cizích jazyků, sportovní zájmy, 
ale také aktuální drogová problematika mládeže. Starosta v zá-
věru poznamenal, že v užitečně stráveném dopoledni získal za-
jímavé poznatky také on sám.

Z další nabídky Městského muzea a galerie Břeclav
V synagoze i na zámečku Pohansko se odehrávají svatební 

obřady, můžete si zde zakoupit originální obrazy nebo keramiku 
břeclavských výtvarníků, stejně jako různé publikace, pohled-
nice, mapy a upomínkové předměty. V naší knihovně Vám mů-
žeme prezenčně poskytnout odbornou literaturu, podáme vám 
informace z oborů archeologie, historie a etnografi e, popřípa-
dě od Vás vykoupíme nepotřebné předměty, které mají vztah 
k našemu regionu. Nabízíme také pronájmy reprezentativních 
prostor pro různé akce. Břeclavští občané mohou využít celo-
roční permanentní vstupenku do všech prostor, kterou dotuje 
město Břeclav. Zaměstnanci Městského muzea a galerie Břec-
lav se těší na Vaši návštěvu

ZUŠ Břeclav – Na svém turné po České republice k nám na pozvání 
starosty zavítal Petrohradský dětský pěvecký sbor. V podání sboru, kte-
rý vznikl v polovině minulého století v tehdejším Leningradě, zazněla v 
sále břeclavské ZUŠ klasika, písně Antonína Dvořáka, několik ruských, 
ale i českých národních písní.  foto: David Korda

Po dobu prázdnin si lze 
v galerii prohlédnout výsta-
vu nazvanou Jindřich Halabala 
a Spojené uměleckoprůmyslo-
vé závody v Brně. V Olomouci, 
Brně a Veletržním paláci v Pra-
ze navštívilo výstavu nábytkář-
ské a designérské tvorby jedno-
ho z nejvýznamnějších morav-
ských architektů 1. poloviny 20. 
století za necelé dva měsíce de-
set tisíc návštěvníků.

Vlastní muzejní sály hostí 
výstavu z dlouhé historie chlad-
ných zbraní, která se věnuje ze-

jména období od sklonku habs-
burské monarchie až po prvo-
republikovou armádu. Nová 
panelová výstava Okolo svaté 
země přibližuje minulost, sou-
časnost i každodenní všednos-
ti blízkovýchodních zemí Sýrie, 
Jordánska a Libanonu. 

V synagoze dne 29. čer-
vence, tradičně ve čtvrtek o 17. 
hodině, vystřídají Olejomal-
by Markéty Hafl antové básně 
s textem upraveným do obraz-
ce – Kaligramy Miroslava Kou-
pila.  PhDr. E. Klanicová

Po českých stopách dějin Vídně
Pod tímto názvem vyšla ve Vídni na podzim roku 2003 zají-

mavá knížka o „českých stopách“ a souvislostech v hlavním měs-
tě Rakouska. Jejími autory jsou paní Marta Brousek a její syn Dr. 
Karel Brousek, ministerský rada, renomovaný historik a znalec 
dějin Čechů a Moravanů, kteří přispěli k budování Rakouska 
v době monarchie i po první světové válce. Práci vydalo nakla-
datelství Verband Wiener Volksbildung Wien.

Přehledná studie napsaná německy a česky, s řadou zajíma-
vých a méně známých fotografi í, se může stát vyhledávanou li-
teraturou pro průvodce cestovních kanceláří, ale i pro všechny, 
kteří mají zájem o dějiny příslušníků našeho národa ve Vídni.

Po úvodním přehledu vývoje přítomnosti Čechů a Moravanů ve 
Vídni, který výstižně přibližuje české stopy v dějinách Vídně, auto-
ři zařadili chronologický přehled nejvýznamnějších událostí a čes-
kých osobností nebo osobností českého původu, které mají vztah 
k dějinám podunajské metropole. Součástí této kapitoly je také po-
pis těch vídeňských stavebních památek, na jejichž výstavbě se Češi 
a Moravané podíleli nebo kde bydleli významné osobnosti ze světa 
politiky, vědy, hospodářství a kultur, mající české kořeny.

Knížka, jejíž přínos je více než zřetelný, vychází v době obzvlášť 
příznivé pro celou Evropu i pro Českou republiku. Je příspěvkem 
k procesu sbližování národů a je také dokladem mnoha společného 
ve vzájemných dějinách obyvatel naší země a Rakouska a zejména 
Vídně. Oběma autorům patří za tuto práci vřelé poděkování.

PhDr. M. Geršic 
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Dům kultury Břeclav Galerie 99
Břeclav – Slovácká ulice
Antonín Vojtek

Henychová zazpívá u Janohradu
Kdy, kde: 30. července, 

ve 20.30 hodin, Janohrad 
(nádvoří hradu), festival 
„Janohrad“.

Eva Henychová vystupuje 
po celé republice, vyhledává 
zejména prostory menších klu-
bů, čajoven, hradů, zámků, kos-
telů a kaplí, kde její něžná hudba 
s texty provokujícími k přemýš-
lení nejlépe vyzní. Uskutečnila 
také několik cest k českým kra-
janům do zahraničí - byla např. 
v Polsku, Chorvatsku, Rakous-
ku, Belgii, Španělsku. Nevyhý-
bá se ani akcím benefi čního cha-
rakteru či koncertům pro odsou-
zené ve věznicích. Na podzim 
roku 2003 oslavila svůj již ti-
sící koncert.

Na svém kontě má dvě alba 
(Svítání – 1996, Za stěnou z papí-
ru - 2000) a v současnosti připra-
vuje album třetí, jehož ofi ciální 
křest a promoturné jsou plánová-
ny na podzim tohoto roku.

Henychová je zpěvačkou, kyta-
ristkou, skladatelkou i textařkou 
v jedné osobě. Ve svých 11-ti letech 
zaujala v dětské roli Jarky v tele-
vizním seriálu „My holky z měs-
tečka“.  foto: Ota Nepilý

15. 7. v 18.30 hodin – Koncert Symfonického orchestru 
CORK YOUTH ORCHESTRA 
102 členné hudební těleso z Irska v čele s dirigentem Mr. Tomasem 
McCarthym, vstupné dobrovolné.

23. 7. v 19.00 hodin – BEATLES (100 krát jinak)
Poslechový pořad R. Pogody pro milovníky šedesátých let.

Hudební škola Yamaha – V týdnu od 14. do 18. června se v domě 
kultury představili v celkem sedmi vystoupeních pro školy a veřejnost již 
po šesté žáci Pohybového studia této hudební školy. Letošním projektem 
nazvaným „HUDBA BUDOUCNOSTI“ provázeli diváky dva „doktoři“, 
kteří měli za úkol na různých planetách najít jednotlivé části křehké 
bytosti „Sonáty“ a předat je vědcům CML (centrální mozek lidstva) 
a tak zachránit „Sonátu“ i celé lidstvo před nekonečným blouděním 
ve tmách barbarství bez hudby, zpěvu a zvuku hudebních nástrojů. Tak 
jsme s nimi navštívili planety Plazivců, Liliputů, Duchů, ale i Dobra, 
Zla, Podvodního světa a mnoho dalších. V jednotlivých tanečních 
choreografi ích Veroniky Tučkové nám zatančilo a zahrálo 150 dětí od 6 
do 25 let. Představení shlédlo na 2 500 diváků. V rolích zachránců 
lidstva se již po druhé představila dvojice Petra Zapletalová a Ondřej 
Klepáček. foto: David Korda

Poštorná – V rámci přeshraničního kulturního projektu Hausart, který 
patří pod rakouský Weinviertel Festival, se v měsíci červnu Břeclavským 
představila rakouská fotografka Magdalena Frey (na snímku vpravo). 
Na přelomu roku fotografka pořídila v Poštorné i poštorenských domác-
nostech téměř sedm stovek záběrů. S použitím výpočetní techniky vytvoři-
la šestnáctidílný cyklus fotomontáží nazvaný „Princezna bálu“ a jeden 
solitér věnovaný Svaté Lucii. 
Díky projektu Hausart, který zahrnuje reciproční výstavy v rámci Ra-
kouska, České republiky a Slovenska se na oplátku v červenci představí 
poštorenští výtvarníci v rakouském Poysdorfu. 
Prostory rakouské fotografce poskytl poštorenský slovácký krúžek ve své 
výstavní síni.  (pk)

V Knížecím klubu se v pátek 9. července v 17.00 hodin 
uskuteční výstava „Umělci na cestách“.

Celá řada výtvarníků tvoří také o dovolených nebo studijních 
cestách. Ve svých dílech často zachycují místa vzdálená a exotic-
ká. A nejsou to jen krajinomalby. Své práce v počtu do tří kusů 
vystaví: Jiří Čečil (Kralice), Jarmila Garšicová (Břeclav), Karel 
Křivánek (Břeclav), Jiří Bakala 
(Brno), Antonín Vojtek (Břec-
lav), Antonín Stoják (Klentni-
ce), Libor Lípa (Mikulov), Jiří 
Havlíček (Strachotín) a Jiří Ho-
lásek (Sedlec u Mikulova).

Během kulturního progra-
mu se v Klubu každý z uměl-
ců podělí s návštěvníky o svůj 
zážitek při tvorbě v cizině.

Galerie připravuje: společnou výstavu „Žena v obrazech“
Služby galerie: poradenská činnost, odhad ceny výtvarných 

děl, restaurování a ošetření obrazů, rady začátečníkům, vždy 
v úterý a středu 14.00 – 17.00 hod.

Otevřeno denně od 14.00 do 17.00 mimo sobotu a pondělí, 
tel.: 519 372 118, 723 930 015.

HUDBA Z PODZÁMČÍ 
VALTICE – ZÁMECKÝ PARK

5. ročník, pátek 16. 7. – 19.00 • NEŘEŽ 
• JABLKOŇ • Jiří PLOCEK a Jitka ŠURAN-
SKÁ • FOLK TEAM • Cimbálka St. GABRI-
ELA • sobota 12. 6. – 17.00 • Robert KŘES-
ŤAN a DRUHÁ TRÁVA • Jiří SCHMITZER 
• SEMTEX • ROVNÁTKA • PŘÍSTAV • BE-
RUŠKY • BAZAR • ZA

Vstupné: jednodenní 140 /160 
dvoudenní: 240/270 Kč 

rodinná dvoudenní (pouze na místě) 590 Kč
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Uvidíte v kině Koruna (dolby stereo)
ČERVENEC – SRPEN  2004

Rezervace vstupenek na tel.: 519 370 818 
nebo e-mail: kino@bvx.cz

Disco v Milušce vždy od 21.00 hodin
Pátek – Oldies disco – hudba 90. let

Sobota –Crazy disco – nejen nejnovější hity

ČERVENEC 2004 
Pátek 9. 7. sobota 10. 7. a neděle 11. 7. v 17.30 a ve 20.30 hod.

TROJA
Historický velkofi lm USA.  Roku 1193 před Kristem unesl Trojský princ Paris 
(Orlando Bloom) ženu Spartského krále Menelaose krásnou Helenu (Diane 
Kruger). Králův hněv vyústil v desetiletou válku mezi nejsilnějším z řeckých 
měst a Trojany. Střetli se v ní největší antičtí hrdinové Sparty v čele s Achilesem 
(Brad Pitt) a Troji vedení Hectorem (Eric Bana) nejstarším synem krále Priama. 
Její vyústění patří k největším příběhům všech dob ... 
Do 12 let nevhodný - USA - titulky - 160 min. - 70 Kč

Pátek 16. 7. sobota 17. 7. neděle 18. 7. v 17.30 a ve 20.00 hod.

HARRY POTER A VĚZEŇ Z 
AZKABANU
Harry Potter a jeho přátelé Ron a Hermiona se vracejí po absolvování třetího 
roku ve škole čar a kouzel v Bradavicích. Museli tam čelit nejtemnějšímu stra-
chu neboť stáli tváři v tvář nebezpečnému uprchlému vězni a stejně hrůzným 
mozkomorům vyslaným na jejich ochranu. 
Přístupný - USA - titulky - 150 min. - 70 Kč

Čtvrtek 22. 7. ve 20.00 hod.

ŽELARY
3× ČESKÝ LEV 2003 nominace na OSKARA. Anna Geislerová - nejlepší he-
recký výkon Ivan TROJAN - nejlepší vedlejší herecký výkon a cena za nejlepší 
zvuk. Prázdninové opakování loňského úspěšného fi lmu ze 40. let v ČR. 
Přístupný - ČR - 150 min. - 60 Kč

Pátek 23. 7. a sobota 24. 7. v 17.30 a 20.00 hod.

KAMEŇÁK II
Plejáda českých herců ve velmi úspěšném letošním fi lmu Zdeňka Trošky. 
Přístupný od 12 let - ČR - 74 min. - 60 Kč

Neděle 25. 7. v 17.30 a 20.00 hod.

MAMBO ITALINO
Demokracie končí na prahu každé rodiny... Máte rádi bláznivé komedie? 
Komedie ve stylu „Moje tlustá řecká svatba...“. To je správný prázdninový 
fi lm pro vás!
Přístupný od 12 let - Francie - titulky - 88 min. - 60 Kč

Neděle 25. 7. v 15.00 hod.

PRASÁTKO A JEHO VELKÝ PŘÍBĚH
Prasátko, medvídek PÚ, tygr, oslík a zajíc v další pohádce ze Skorovcového 
lesa. 
Přístupný - USA - dabing - 74 min. - 50 Kč

Pátek 30. 7. sobota 31. 7. a neděle 1. 8. v 17.30 a 20.00 hod.

JÍZDA
Obnovená premiéra po 10 letech. Asi jeden z nejosobitějších fi lmů Jana SVĚ-
RÁKA. Vznikl za pakatel je prosluněný, svobodný a má jednu ruku dlouhou... 
Prázdninová cesta dvou kamarádů a jedné zrzavé holky (Radek PASTRŇÁK 
Anna GEISLEROVÁ Jakub ŠPALEK)
Přístupný - ČR - 91 min. - 60 Kč

SRPEN 2004
Pátek 6. 8. sobota 7. 8. a neděle 8. 8. v 17.30 a ve 20.00 hod.

DEN POTÉ
Globální katastrofa - „doba ledová“ od režiséra R. EMMERICHA (HVĚZD-
NÁ BRÁNA, PATRIOT, GODZILA, DEN NEZÁVISLOSTI...). Ohromující 
vizuální efekty v katastrofi ckém fi lmu o přežití...
Přístupný od 12 let USA - titulky - 127 min. - 70 Kč

Čtvrtek 12. 8. ve 20.00 hod.

MATKA
ATR ČTVRTEK
Šokující erotické drama o vztahu staré ženy s mladším partnerem. Drama, které 
posunuje hranice tabu ve fi lmu. 
Přístupno od 18 let – VB – dabing – 108 min. – 60 Kč

Pátek 13. 8. a neděle 15. 8. v 17.30 hod.

PETER PAN
Legendární pohádka ve fi lmovém zpracování
Přístupný - USA - titulky - 74 min. - 60 Kč

Pátek 13. 8. sobota 14. 8. a neděle 15. 8. ve 20.00 hod.

COKOLIV
Nová komedie od Woody Allena.  V každém vztahu to má vždy jeden těžší...
Přístupný od 15 let - USA - dabing - 96 min. - 65 Kč

Středa 18. 8 a čtvrtek 19. 8. ve 20.00 hod.

ÚSVIT MRTVÝCH
Když v pekle nebude místo mrtví začnou chodit po zemi. Příznivci horroru a 
zombie zbystřete pozornost!
Přístupný od 18 let - USA - dabing - 101 min. - 70 Kč

Pátek 20. 8. v 17.30 a neděle 21. 8. v 15.00 hod.

MEDVĚDÍ BRATŘI
Dva medvědi, kteří vás určitě budou bavit. Vítejte v době, kdy jste mohli v lese 
potkat mamuta. Zatím poslední kreslený fi lm z produkce W. Disney.
Přístupný - USA - dabing - 85 min. - 50 Kč

Pátek 23. 8. ve 20.00 hod.

NUDA V BRNĚ
5× ČESKÝ LEV 2003 vč. NEJLEPŠÍHO FILMU! Nejlepší režie, scénář, střih 
a herecký výkon Jana BUDAŘE ve velmi osobitém českém fi lmu.
Přístupný - USA - dabing - 74 min. - 50 Kč

Sobota 24. 8. neděle 25. 8. ve 20.00 hod.

ZTRACENO V PŘEKLADU
Jak se asi řekne japonsky stojí to za... Výborný námět, výborný scénář - favorit 
všemožných cen. 
Přístupný od 15 let - USA - dabing - 94 min. - 65 Kč

Čtvrtek 26. 8., pátek 27. 8., sobota 28. 8. a neděle 29. 8 v 17.30 a 20.00 hod.

UMUČENÍ KRISTA
Nejkontroverznější fi lm kariéry Mel GIBSONA. Film je o posledních dvanácti 
hodinách života Ježíše z Nazareta. 

Přístupný od 15 let - USA - dabing - 127 min. - 80 Kč



RADNICE / 13INZERCE

Újezd u Brna tel.: 544 224 435

Informace na prodejně
Nám. Jana Palacha 3197 

(Shopping centrum, 1. patro)
tel 519 325 501, e-mail: breclav@spacil.cz

Tato nabídka platí pouze do 24.července 2004 
při předložení tohoto inzerátu

!
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Zapomenete, jak je venku

www.topcentrumcar.cz

Autorizovaný prodejce Volkswagen TOP CENTRUM car
Brněnská 4031, 695 01  Hodonín, tel.: 518 389 811

Strážovská 958, 697 01 Kyjov, tel.: 518 614 445

Užitkové vozy

... ve vozech Transporter s klimatizací
Ke všem modelům Volkswagen Transporter získáte nyní klimatizaci
za pouhých 10 000 Kč. Výrazně ušetříte a letní dny budou přesně 
tak chladné, jak budete chtít. Užijte si příjemné léto s automobilem
oceněným titulem Van of the Year 2004!
Nabídka platí do 31. 5. 2004.
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Děti oslavily svůj svátek
První letní den patří odnepaměti všem dětem. Po celé repub-

lice se konaly stovky kulturních i sportovních akcí a ani Břec-
lav nebyla výjimkou. Již o posledním květnovém víkendu měly 
děti dostaveníčko v areálu U splavu. Odpoledne plné soutěží 
s možností vyhlídkové plavby po Dyji připravila místní organi-
zace ODS. Komu to z nějakých důvodů nevyšlo, mohl 4. června 
do areálu Na Valtické, kam děti pozvala ČSSD a hned následu-
jící den také KDU-ČSL. 

První červen letos připadl na všední den, a tak se slavilo ve 
školách i školkách. Děti z Poštorenské mateřské školy na ulici 
Osvobození se vydaly do hodonínské ZOO. Na zpáteční cestě 
na ně čekala zmrzlina a malé občerstvení, které pro ně přichys-
tal zastupitel František Dvořák v Moravském Žižkově.          

Ve školce Na Valtické bylo pro děti i jejich rodiče připraveno pohádko-
vé odpoledne „Pejska a Kočičky“. Děti určovaly hmatem poztrácené hrač-
ky, zdobily košilku, zašívaly kalhoty makarónem, věšely prádlo či pekly 
pískový dort (za odborných rad rodičů, jak je patrno ze snímku). 

Mateřské školy na ulicích Hřbitovní, Slovácká a Břetislavova na-
vštívili břeclavští místostarostové Pavel Dominik a Ivan Blaho a spolu 
s vedoucím odboru školství Antonínem Vaculíkem předali dětem k jejich 
svátku dárky v podobě stavebnic. V každé školce na návštěvu čekala dět-
ská písnička, básnička nebo malé taneční vystoupení. 

Den otců si více užívaly děti
Odpoledne plné her připravila na sobotu 19. června TJ Lo-

komotiva ve spolupráci s jednotou břeclavského Orla. Kromě 
obvyklých soutěží o řadu cen byla připravena vystoupení Břec-
lavánku a hudební školy Yamaha. Děti dokazovaly svou odva-
hu, když jištěné na horolezeckém laně stavěly pod sebou bedny 
nebo poprvé vyzkoušely horolezeckou stěnu s následnou 40 m 
dlouhou jízdou se zavěšením na kladce. Při exhibici paintbal-
lu se na škvárovém hřišti střílelo na terč ze „samopalu na kulič-
ky“ a samotný paintball si mohli vyzkoušet i dospělí. Zpestře-
ním byla ukázka šermu, ale také možnost zastříkat si z opravdo-
vé hasičské stříkačky.

Upozornění pro absolventy břeclavské české školy
Setkání žáků, kteří v době německé okupace navštěvovali českou 
školu ve Staré Břeclavi se uskuteční 1. října 2004 od 14.30 hodin 
v břeclavském hotelu IMOS. Jedná se o setkání po 60 letech, takže 
bude jistě na co vzpomínat.
Přihlášky přijímá do 1. září 2004 Zdena Bachmanová (za svobodna 
Prchalová), Bří Mrštíků č. 15, Břeclav, tel.: 519 373 596

Ze společného setkání před 20 lety, pořízeno před břeclavským ho-
telem Grand.

V říjnu opět společně zavzpomínají žáci české „REICHOVSKÉ“ ško-
ly na své dětství. Jejich rodiče je ani v době okupace nepřestali posí-
lat do české školy, která byla snad jediná v tehdejším Reichu. Tato 
česká škola se nejprve nacházela na dnešní průmyslovce. Poté se pře-
stěhovala na „Židovskou školu“ vedle synagogy a nakonec do budovy 
dnešní mateřské školy ve Staré Břeclavi, kde byla v roce 1944 zruše-
na. Česká škola měla šest tříd a do každé třídy chodily tři ročníky. 
Vyučovala se němčina, dějepis, zeměpis, přírodopis, zpěv, kreslení, 
krasopis, geometrie, počty ale také čeština, kterou v rámci možností 
vyučoval Rusín Lev Krivenko, protože čeští učitelé učit nesměli. Po 
válce bylo těmto žákům umožněno navštěvovat měšťanku a pak se 
teprve mohli hlásit na střední školy.

Akademie 
J. A. Komenského

Břeclav
tel.: 519 371 389

Akademie J. A. Komenského Břeclav
otevírá ve školním roce 2004/2005 jednoleté pomaturitní
jazykové studium – ANGLICKÝ A NĚMECKÝ JAZYK

V měsících červenci a srpnu intenzivní kurzy 
NĚMČINY, ANGLIČTINY, ITALŠTINY

(měsíční, 4 × 2 hod. týdně) 

V měsících září – červen kurzy angličtiny, němčiny,
španělštiny, italštiny a francouzštiny (2× 2 hod.)
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ZM na svém 17. zasedání 
dne 21. června schválilo:
• změny provedené v Přílohách č. 

1, 2, 3 k dodatku č. 6 Zřizovací 
listina DS Břeclav

• záměr prodeje pozemku pod ga-
ráží, p.č. 2748/165 v k.ú. Poštor-
ná o výměře 9 m2, a to za cenu 
1 000 Kč/m2 

• prodej pozemku p.č. 3327/4 
v k.ú Břeclav o výměře 5 836 
m2 za cenu 500 Kč/m2, společ-
nosti V.G.M. PLUS s.r.o., se síd-
lem Břeclav, J. Černého 3

• prodej pozemku p.č. 3101/12 o 
výměře 685 m2 v k.ú. Břeclav, 
za cenu 500 Kč/m2, a to p. Bach-
manovi

• prodej pozemku pod garáží, 
p.č.st. 3005 v k.ú. Břeclav o vý-
měře 18 m2 za cenu 250 Kč/m2 
a to p. Kostelecké

• záměr prodeje pozemku p.č. 
3659/34 v k.ú. Břeclav o vý-
měře 384 m2, s tím, že kupující 
bude upozorněn na skutečnost, 
že stávající garáže nejsou posta-
veny v hranicích pozemků, uve-
dených na mapě

• záměr prodeje části pozemku 
p.č. 2135 v k.ú. Poštorná o vý-
měře cca 300 m2, s tím, že bu-
dou dodrženy podmínky od-
boru vnitřních věcí – oddělení 
komunálního a kupující bude 
seznámen s podmínkami, sta-
novenými JME, a.s., Brno, JMP, 
a.s., Brno a VaK, a.s., Břeclav, 
přičemž závazné vyjádření a.s. 
VaK Břeclav si před uzavřením 
kupní smlouvy zajistí kupující

• prodej pozemků p.č. K 422/1 o vý-
měře 535 m2 a p.č. PK 433/1 o vý-
měře 1 844 m2, oba v k.ú. Břeclav, 
za cenu 300 Kč/m2, a to p. Ručkovi 
s tím, že ve smlouvě bude zakotvena 
sankce v případě nesplnění investič-
ního záměru v části vybudování a 
provozování veřejného WC ve výši 
450 000 Kč

• zpracování prohlášení vlastníka 
o vymezení jednotek v domech 
s půdními vestavbami, pokud o 
to nájemce půdní vestavby po-
žádá, a to na jeho náklady; dále 
schválilo smluvní zajištění bu-
doucích předkupních práv pro 
všechny nájemce, kteří nemají 
zajištěno ve smlouvě překupní 
právo k půdní vestavbě a stano-
venu budoucí kupní cenu bytu 
tak, aby jim formou dodatku 
ke smlouvě nebo nové smlouvy 
bylo v případě prodeje bytové-
ho domu toto předkupní právo 
zajištěno za částku rovnající se 
tržní ceně bytu, snížené o in-
vestice vložené nájemcem na 
přestavbu, maximálně však              
ve výši 1 % z odhadní ceny

• budoucí prodej pozemků v are-
álu bývalých kasáren na ul. Li-
dická o výměře cca 15 500 m2 
(bude upřesněno geom. plánem) 
společnosti H.R.S. a.s. se sídlem 
v Brně, Svatopetrská 7, a to plo-
chu pro polyfunkční domy a ga-
ráže cca 3 400 m2, zbývající plo-
chu na parkovací stání, příjez-
dové komunikace a zeleň, pro 
výstavbu dle předložené vari-
anty B; výměra bude upřesně-
na geometrickým plánem; kup-
ní smlouva bude uzavřena v ro-
ce 2010, kdy uplyne podmínky 
zákazu převodu majetku; kupní 
cena se stanoví ve výši 500 Kč/
m2 skutečně zastavěné plochy 
polyfunkčními domy a garáže-

mi a 40 Kč/m2 ostatní plochy, 
nejméně však celkem 2 500 000 
Kč a kupující ji uhradí zálohově, 
a to 1 mil. Kč při podpisu smlou-
vy o budoucí smlouvě kupní a 
1,5 mil. Kč po kolaudaci staveb, 
a to nejpozději do října 2006

• prodej pozemků p.č. 619/4 a 
2639/128 v k.ú. Břeclav o cel-
kové výměře 3 165 m2 spol. 
Midon s.r.o., Lidická 127, Břec-
lav za 500 Kč/m2 

• záměr prodeje bytových domů 
s pozemky:
1) dům čp. 1009 na pozemku 

p.č.st. 1059/2 a pozemek 
p.č.st. 1059/2

2) dům čp. 876 na pozemku 
p.č.st. 1059/3 a pozemek 
p.č.st. 1059/3

3) dům čp. 877 na pozemku 
p.č.st. 1059/4 a pozemek 
p.č.st. 1059/4

4) dům čp. 878 na pozemku 
p.č.st. 1059/5 a pozemek 
p.č.st. 1059/5

5) dům čp. 879 na pozemku 
p.č.st. 1059/6 a pozemek 
p.č.st. 1059/6

 a pozemek p.č.st. 1059/1 vše v k.ú.
• prodej nemovitostí – objektu čp. 

650 na pozemku p.č. 2182, po-
zemku p.č. 2182 o výměře 571 
m2 a pozemku p.č. 2183/1 o vý-
měře 3 417 m2 v k.ú. Ch.N.Ves 
spol. BORS, a.s. Břeclav, Brati-
slavská 26 za 3 000 000 Kč

• prodej objektu – bufetu Bašta na 
pozemku p.č.st. 496/1 a pozem-
ku p.č.st. 496/1 o výměře 222 m2 
v k.ú. Břeclav manželům Pavlí-
kovým za 1 260 000 Kč

• prodej pozemků p.č.st. 2073/1 o 
výměře 1 470 m2 a p.č. 3633/8 
o výměře 445 m2 v k.ú. Břeclav 
vlastníkům domů takto:
 1) Sdružení nájemníků domu
  Jungmannova 27(5 bytů)  5/21
 2) Sdružení nájemníků domu
  Jungmannova 25 (4 byty) 
   4/21
 3) Sdružení občanů J-23 Jung- 
  mannova 23 (4 byty)  3/21
  + p. Veselá  1/21
 4) p. Schwabová,  1/21
 5) p. Nevímová 1/21
 6) p. Kaňová 1/21
 7) p. Misařová 1/21
 8) p. Chlubnová 1/21
 9) p. Mikulicová 1/21
 10) manželé Bartochovi 1/21
 11) p. Šoupalová 1/21
za 100 Kč/m2, celkem za oba 
pozemky 191 500 Kč

• prodej pozemku p.č. 94/2 o vý-
měře 127 m2 v k.ú. Břeclav ob-
chodní fi rmě SOLARLUX spol. 
s r.o. Břeclav za 500 Kč/m2 

• záměr prodeje části pozemku 
původem z pozemkového kata-
stru p.č. 3304/17 v k.ú. Břeclav 
o výměře dle zaměření geom. 
plánem (asi 350 m2)

• prodej PK pozemků p.č. 803, 807/
1, 807/2 a 808 a části pozemku 
KN p.č. 1896 vše v k.ú. Poštorná 
o výměře dle zaměření geomet-
rickým plánem (cca 300 m2) spo-
lečnosti DASMAR s.r.o., Okruž-
ní 6, Břeclav za cenu 500 Kč/m2 

• bezúplatný převod dle § 5 odst. 
1, písmena a), b) a c) zákona č. 
95/1999 Sb. V platném znění 
z vlastnictví ČR – Pozemkový 
fond do vlastnictví města a to 
všech pozemků určených k za-
stavění veřejně prospěšnou stav-
bou nebo stavbou pro bydlení, 
a dále všech pozemků podle § 5 

odst. 1 písmena d) a e)
• výkup pozemků z vlastnictví 

OTIS a.s., Jana Opletala 1279, 
Břeclav do vlastnictví Města 
Břeclav, a to, p.č. 3140/67 ost.pl. 
ve výměře 699 m2, p.č. 3101/67 
ost.pl. ve výměře 868 m2, p.č. 
3140/68 ost.pl. ve výměře 861 
m2, p.č. EN 3140/44 ve výměře 
693 m2, p.č. 3101/51 ost.pl. ve vý-
měře 227 m2 a p.č. 3140/11 ost.pl. 
ve výměře 1 584 m2 vše v k.ú. 
Břeclav za cenu 195 Kč/m2

• prodej pozemku p.č. 342/1 za-
hrady v k.ú. Charv. Nová Ves 
p. Ryšavému kromě prodeje 
pruhu v šíři 2 m z téže parcely, 
který se prodává p. Baránkovi. 
Výměry budou upřesněny ge-
ometrickým plánem; cena za 
prodej pozemků bude v obou 
případech 400 Kč/m2

• zrušení předkupního právo 
Města Břeclav k pozemkům, 
p.č. 2584/143, 2584/144 a 2584/
145 v k.ú. Břeclav ve vlastnictví 
F&K&B, a.s. Břeclav

• prodej části pozemku p.č. 2584/
124 o výměře 691 m2 v k.ú. Břec-
lav stavební a obchodní firmě 
F&K&B se sídlem v Břeclavi, Slo-
vácká 83, a to za cenu 40 Kč/m2

• budoucí výkup částí PK po-
zemků po kolaudaci stavby se 
zajištěním smlouvou i budoucí 
smlouvě kupní –
1) p.č. PK 3048 – spoluvlastní-

ci každý k id. Ľ p. Bártová, 
p. Cedivodová, p. Tůmová a 
p. Chorvát – výměra cca 60 
m2,

2) p.č. PK 3047/2 – spoluvlast-
níci každý k id. ˝ p. Bártová 
a p. Chorvát – výměra cca 
40 m2

3) p.č. PK 3046/1 – vlastník p. 
Helešic – výměra cca 27 m2 

4) p.č. PK 3043/1 – spoluvlastní-
ci každý k id. ,̋ p. Černý a p. 
Novotná – výměra cca 81 m2 

5) p.č. PK 3051 – vlastník p. 
Ptáček – výměra cca 6 m2 

 vše v k.ú. Břeclav za 250 Kč/
m2

• prodej částí pozemků p.č. 2584/
51, 2584/65, 2584/66 a 2584/67 
o celkové výměře cca 3 700 m2 
v k.ú. Břeclav (bude upřesněno 
geometrickým plánem) spol. 
JCM s.r.o. se sídlem Břeclav, 
Fintajslova 5 za 500 Kč/m2; 
kupní cena a náklady spojené 
s převodem pozemků budou 
zaplaceny před podpisem kup-
ní smlouvy

• novou členku kontrolního výbo-
ru Zastupitelstva města Břeclav 
paní Bakovou s účinností od 22. 
6. 2004

• zrušení části usnesení Zastupi-
telstva města Břeclav ze dne 1. 
9. 2003, kterým Zastupitelstvo 
města Břeclav schválilo využi-
tí prostředků určených pro pů-
vodně zamýšlenou rekonstruk-
ci budovy ZŠ Ladná na fi nanco-
vání určených investičních akcí 
v objemech: 3 mil. Kč v r. 2004 
a v dalších 2 letech po 1,5 mil. 
Kč ročně; oblasti investování: 
vybudování kulturně sportov-
ního areálu, oprava hasičské 
zbrojnice, úprava fotbalového 
hřiště, oprava portálů kostela 
a oprava chodníků od školy 
ke kostelu; případné investice 
do městské části Ladná budou 
schvalovány v rámci rozpočtu 
na příslušný kalendářní rok 

s ohledem na možnosti roz-
počtu a potřeby jednotlivých 
městských částí

• novou výši odměn neuvolně-
ným členům zastupitelstva 
platnou od 1. 5. 2004

• doplatek rozdílů mezi výší mě-
síčních odměn neuvolněných 
členů zastupitelstva podle do-
savadní právní úpravy a výší 
měsíčních odměn podle naří-
zení vlády č. 337/2004 Sb.

• výplatu další odměny ve vládou 
schválené výši 10 %

• vyčlenění částky 300 000 Kč 
z rozpočtu města k dofi nanco-
vání platů a zákonných odvodů 
ZŠ Břeclav, Kpt. Nálepky 7

• zrušení příspěvkové organizace 
ZŠ Břeclav, Sovadinova 1 a její 
sloučení se ZŠ Břeclav, Kupkova 1 
od 1. 9. 2004 s tím, že ZŠ Kupkova 
se stane následnickou organizací 
zrušené PO, na kterou přejdou 
všechna práva a povinnosti vy-
plývající z hospodářských a pra-
covně právních vztahů

• Dodatek č. 4 ke zřizovací listině 
ZŠ Břeclav, Kupkova 1, který je 
novým úplným zněním zřizo-
vací listiny s účinností od 1. 9. 
2004

• přijetí dalších 4 materiálů k pro-
jednání

• příspěvek pro PO TEREZA ve 
výši 350 000 Kč na organizač-
ní zajištění mezinárodního ho-
kejového turnaje juniorů do 18 
let „2004 JUNIOR U 18 CUP“ 
v době od 9. 8. do 15. 8. 2004 a 
dále příspěvek ve výši 295 000 
Kč na zajištění úprav místnosti 
V.I.P. na zimním stadionu, ne-
zbytných pro kvalitní zázemí 
turnaje; fi nancování bude za-
bezpečeno z rozpočtové rezer-
vy roku 2004

• navýšení rozpočtu na celkovou 
částku 8 656 361 Kč, která je 
v souladu s výsledkem výbě-
rového řízení a schvaluje přijetí 
dotace ve výši 5 000 000 Kč

• navýšení rozpočtu na celkovou 
částku 6 817 687 Kč, která je 
v souladu s výsledkem výbě-
rového řízení a schvaluje přijetí 
dotace ve výši 6 000 000 Kč

ZM Břeclav souhlasilo:
• s podáváním žádostí o poskyt-

nutí dotací; po přiznání dotace 
Město Břeclav v příslušném roce 
zajistí dofi nancování vlastního 
podílu v rámci rozpočtu města

• přijetím dotace ve výši 15 mil. 
Kč, která bude použita na úhra-
du nákladů na stavební části stav-
by (Regenerace ZŠ Na Valtické)

ZM Břeclav neschválilo:
• záměr prodeje části pozemku 

p.č. 2748/1 v k.ú. Poštorná
ZM Břeclav bere na vědomí:· 

rezignaci p. Petra na členství 
v kontrolním výboru Zastupi-
telstva města Břeclav ZM Břec-
lav revokovalo: 

• usnesení ZM ze 17. zasedání, 
konaného dne 1. 9. 2003, ve 
kterém byla uvedena nejnižší 
prodejní cena 2 mil. Kč, s tím 
že nemovitost bude odprodána 
nejvýhodnější nabídce bez ome-
zení dolní hranice

· své rozhodnutí ze dne 10. 5. 
2004 o schválení záměru pro-
deje části pozemku původem 
z pozemkového katastru p.č. 
3304/17 v k.ú. Břeclav o výmě-
ře asi 250 m2

  � 
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Břeclavské centrum nemovitostí

% 519 374 042, 519 370 389, fax 519 371 016; slaviark@slaviark. cz

Člen  asociace realitních kanceláří

NABÍDNĚTE – Hledáme pro naše kli en ty rod. domky 
a byty v Břeclavi a okolí

ROZŠÍŘENÁ NABÍDKA na http://www. slaviark. cz/ 

Nové byty 1+KK a 2+KK do osobního vlastnictví v novém 
bytovém domě ve Staré Břeclavi. Informace v RA Slavia

Držitel koncesní listiny na provádění veřejných dražeb
Sady 28. října č. 18, Břeclav, tel. 519 32 13 94, tel./fax 519 321 395

608/711 350, e-mail: realteam@cmail.cz, http: www. cmail. cz\realteam

VYBÍRÁME Z NAŠÍ NABÍDKY
* Mikulov RD 5+1, vjezd, vinný sklep, vinice, vým. 3.940 m2 os. jed. 
* Hodonín bytový dům 2× 1+1, 1x 4+1, dvůr, garáž 2,163 mil. Kč 
* Břeclav-centrum RD 3+1, podsklep., garáž, zahrádka 1,560 mil. Kč 
* Hrušky zem. usedlost, lze pro chov koní, poz. 1.862 m2 520 tis. Kč 
* Kobylí RD 2+1, sklep, vytápění WAW, pozemek 140 m2 416 tis. Kč 
* Brumovice RD 1+1, vjezd, dvůr, vč. staveb. mat., 288 m2 150 tis. Kč 
* St. Břeclav, dr. byt 3+1 zděná čtyřbytovka, 1. p. 91 m2, garáž os. jed. 
* Břeclav-Slovácká, byt OV 1+1 větší, úpravy, 3.p., balkon 580 tis. Kč 
* Břeclav zaříz. pokoj v RD vhodné pro studenty PRONÁJEM os.jed. 
* Břeclav-centr. atrakt. obch. prost., příz. 125 m2 PRONÁJEM os.jed. 
* Břeclav-TGM obch.prostory přízemí 36 m2 PRONÁJEM os.jed. 
* Břeclav Sovadinova komer. prost. 126m2, přízemí, nové os. jed. 
* St. Břeclav areál býv. MŠ – pro komer.využ., poz. 8.315 m2 os. jed. 
* Břeclav centr. kancel. prostory, 10 m2, volné ihned 2 300 Kč/měs 
* Břeclav centr. kancel. prostory 23-29 m2, kuchyňka, 1.patro os. jed. 
* Šakvice stavební pozemek na výst. RD, výměra 634 m2 198 tis. Kč 
* Hrušky vinný sklep s lisovnou, studna, pozemek 82 m2 110 tis. Kč

Pro své konkrétní evidované klienty HLEDÁME: 
* RD v Břeclavi, St. Břeclavi příp. Poštorné se zahradou a vjezdem
* Stav. pozemky Břeclav i okolí 
* RD Lanžhot, Byt v OV 3+1 Břeclav

Turistické a informační centrum
Agentura Publikum a kulturně společenské sdružení Vizovic-

ké trnkobraní, pod záštitou Zlínského kraje a města Zlín pořáda-
jí ve dnech 20. – 22.  srpna 37. ročník TRNKOBRANÍ.

Akce se uskuteční v areálu fi rmy R. Jelínek ve Vizovicích. 
V pátek 20. srpna vystoupí Chinaski, Vlasta Redl, Věra Bílá, 

Nadoraz, Mňága a Žďorp a další. V sobotu se představí The Fee-
lers, Těžkej Pokondr, Anna K., No Name a chybět nebude ani vel-
ká taneční zábava se skupinou Kosovci. Nedělní program zpestří 
Show Zdeňka Izera a Velká cena v pojídání švestkových knedlíků. 
Z dalších hudebních vystoupení jistě návštěvníky potěší Lucie Bílá, 
Fleret a Jarmila Šuláková, Divokej Bill, Robert Křesťan a Druhá 
tráva. Doprovodný program – jízdy historickým parním vlakem, 
noční kino, Den otevřených dveří Glass atelier Morava či exkur-
ze do fi rmy Rudolf Jelínek Vizovice a mnoho dalších.

Vstupenky na jednotlivé dny či permanentky na celý program 
si můžete zakoupit v Turistickém informačním centru Břeclav, 
Náměstí T. G. Masaryka 3.

Zde si můžete také objednat vstupenky na kulturní a spor-
tovní představení, která se konají v Praze a jsou zahrnuty do 
sítě on – line prodeje vstupenek společnosti TICKET ART (mu-
zikály – Bídníci, Galileo, Excalibur,…. činohru, koncerty). Sta-
čí si jen vybrat!

inzerce řádková 

Hledám obchodního partnera pro prodej ručních vý-
šivek a předtisků pro vyšívání pro rakouský trh. Tel: 
728 576 684.

Opravárenská služba na telefon „HODINOVÝ MANŽEL“ 
v Břeclavi. Potřebujete doma nějakou drobnou opravu a neumíte 
zatlouci ani hřebík? Firma se nevyplatí? I večer, so + ne. Platí 
stále - inzerát uschovejte! Po 18.00 hod. M. Teplík, Čechova 6, 
Břeclav, tel. 519 324 441 nebo mobil 724 235 302.

Rady stylistek studia Anna Maria
Hit léta: Krásný zadeček do plavek bez celulitidy a přeby-

tečných centimetrů!
Rada č. 1: Součástí léta je přitažlivá postava do plavek a krát-

kých sukýnek, které jsou letos IN. Parádu nenadělají ani nohy otek-
lé z horka, hrbolatá pokožka a vystupující křečové žíly. Nejpoho-
dlnější bezbolestnou metodou nezpůsobující modřiny jsou lym-
fodrenáže, kdy se lehce zbavíte až 6 cm ze stehen a bříška, bez diet 
a vyčerpávajícího posilování. Pak budete moci zkrátit kalhoty do 
půli lýtek i výše a sukně na délku úměrnou Vaší odvaze a věku.

w Nic příjemného se v letních dnech potit pod vrstvou make-
-upu a doufat, že se nerozteče jako zmrzlina. Rozzářené pleti do-
sáhnete díky kosmetické péči již po prvním ošetření a odbor-

né konzultaci zdarma. K tomu 
fascinující tvar obočí a staros-
ti o pleť můžete do podzimu 
odložit.

Každou středu od 15.00 ho-
din poskytujeme v rámci dám-
ského klubu poradenství šité na 
míru každé ženě.

Kontakt: Studio ANNA 
MARIA, Na Valtické (Dům 
barev), Poštorná, 
tel.: 604 202 837, 608 616 793 

Ofi ciální stránky Města Břeclavi naleznete na 
www.breclav.org

01130 BŘECLAV – pron. obch. pr. 92 m2 na hl.tř. ....................25 000.– Kč
01129 BŘECLAV – pron. obch. pr. 121 m2 na hl.tř. ..................... 25 000 Kč
01092 BULHARY – sam. st. RD 2+1, zahrada ...........................535 000 Kč 
01127 BŘECLAV – RD 3+1 pobl. centra města .......................... 1,8 mil. Kč
01088 BŘECLAV – RD v rekonstr., centrum města...................905 000 Kč
01062 BV-POŠTORNÁ – RD k rek. na hl. ulici, SLEVA...........795 000 Kč
01080 ST.BŘECLAV – RD 5+1, zahrada .....................................2,2 mil. Kč
01090 BŘECLAV – RD 5+2 pobl. centra ......................................... 3 mil.Kč
01075 MOR.N.VES – RD 4+1 po rekonstr., zahrada ...............1,595 mil.Kč
01132 TVRDONICE – RD – zem. usedlost .............................1,795 mil. Kč

01131 BŘECLAV – dr. byt 3+1 Na Valtické ................................695 000 Kč
01024 BŘECLAV – dr. byt 3+1 Na Valtické, SLEVA................. 570 000 Kč
01118 BŘECLAV – dr. byt 2+1 Na Valtické.................................550 000 Kč
01119 ST.BŘECLAV – zd. byt 3+1 v os.vl....................................995 000 Kč
01107 BŘECLAV – pron. bytu 3+1 pobl.centra ............  6 500 +ink. 500 Kč
01091 BŘECLAV – dva bytové domy poblíž centra ........................dohodou
01096 BŘECLAV – byt. dům, 7 bytů 1+1..................................2,225 mil.Kč

01122 VALTICE – pozemek na stavbu RD, 1.997 m2 ................640 000 Kč
01079 VALTICE-ÚVALY – st. pozemek na RD, 2.610 m2 .........266 000 Kč
01123 BŘECLAV – zahrada 1729 m2 s chat. Na širokých .........425 000 Kč 
01125 KOSTICE – pron.neb. prost. 212 m2.............................7 000 Kč/měs
01117 BŘECLAV – pron. veřejných WC..........  bez nájemného, inf. v kanc.
01102 BŘECLAV – pron. prost. (pedik., kosm., masáže) ......5 000 Kč/měs
01094 BŘECLAV – pron. neb.prost. na hl.ulici (suterén) ........... 15 000 Kč
01010 BŘECLAV – pron. NOVÉ, haly 112 m2........................9 400 Kč/měs
01028 M. N. VES – pron. haly 576 a 696 m2........................... od 100 Kč/m2

01103 MOR. N. VES – vinohrad, 650 ks hlav ............................... 70 000 Kč

Jazyková škola 
při Gymnáziu Břeclav

přijímá přihlášky do kurzů
A, N, F- 120 hodin / 3 500 Kč

Konverzační kurz 
Aj- rodilý mluvčí

Čeština pro cizince
Přípravné kurzy 

k jazykovým zkouškám
Pomaturitní studium 14 500 Kč

Možnost fi remních kurzů

Za příplatek 
výuka v malých skupinách
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Stolní tenistky Břeclavi výrazně posilují
Ve své extraligové premiéře 

obsadily stolní tenistky Slovanu 
Břeclav Gumotex v nejvyšší do-
mácí soutěži pěkné šesté mís-
to a zůstaly tak mezi českou 
elitou i pro sezónu následují-
cí, která začne v srpnu. Vedení 
klubu si dává do budoucna vyš-
ší cíle, k jejichž naplnění již uči-
nilo patřičné kroky. Jako posily 
byly získány dvě kvalitní hráč-
ky – Zuzana Poliačková a Ivana 
Weberová – obě se zkušenost-
mi z vrcholového stolního tenisu 
v tuzemsku i v zahraničí.

Zuzana Poliačková (28 
let) pochází ze Žiliny, je v sou-
časnosti druhou nejlepší hráč-
kou Slovenska. V průběhu své 
sportovní kariéry hrála v Ra-
kousku i Německu, poslední 
dvě sezóny působila v České 
republice v extraligových cel-
cích Ferrumu Frýdlant nad 
Ostravicí a Startu Horní Su-
chá. Ve Frýdlantu přispěla 
ke stříbru, v Horní Suché k ti-
tulu. V extralize 2003-2004 
měla Poliačková úspěšnost 
31:3, což samo o sobě svědčí 
o jejích hráčských kvalitách. 

Ivana Weberová (24 let) je 
rodačkou z Hodonína. I ona to 
zkusila v zahraničí, ve své sbír-
ce má medaile z MEJ a úspěš-
ná byla i v reprezentačním dre-
su žen ČR. Pro neshody s ve-
dením reprezentace však byla 
z kádru před několika lety vy-
řazena. Přesto si stále udržu-
je vysokou sportovní výkon-
nost, čehož nejlepším dokla-
dem jsou bronzové medaile 
z dvouhry žen na mistrovství 
ČR 2003 v Mostu i 2004 v Ha-
vířově. V minulé sezóně hrá-
la Weberová ve Frýdlantu nad 
Ostravicí, v základní části sou-
těže měla bilanci 22:7.

Trojkou družstva bude Lu-
cie Gajanová (16 let), úspěš-
ná kadetská reprezentantka 
ČR, toho času v rekonvales-
cenci po zranění nohy. Vedle 
zkušených spoluhráček bude 
mít možnost prokázat své kva-
lity a přispět k dobrému koneč-
nému výsledku kolektivu. 

Do ambiciózního družstva 
stolních tenistek Slovanu patří 
ještě Olesja Stachova (18 let), 
reprezentantka Ukrajiny, která 

již čtvrtou sezónu bude v Břec-
lavi pracovat na svém sportov-
ním růstu. Stachova pomohla 
nejvýraznějším podílem k po-
stupu béčka Břeclavi do 1. ligy, 
v níž bude startovat s tím, že bu-
de připravena kdykoliv nastou-
pit za extraligové áčko.

Kromě extraligy čeká stolní 
tenistky Gumotexu ještě start 
v mezinárodní Superlize, sou-
těži vybraných družstev z Ma-
ďarska, Rakouska, Slovenska 
a České republiky. Upravený 
systém soutěže bude absol-
vovat osm družstev (po dvou 
z každé země), která budou 
rozdělena do dvou čtyřčlen-
ných skupin. Hracím dnem 
budou úterky (začátky v 17.00 
hod.), což dá další dobrou pří-
ležitost obci divácké shléd-
nout kvalitní sportovní utkání 
bez újmy na rodinném víken-
du. V základní skupině a v bo-
jích o pořadí se v Břeclavi bude 
hrát Superliga celkem pětkrát, 
stejný počet utkání čeká hráč-
ky Slovanu na výjezdu.

Sezóna 2004 – 2005 začne 
ofi ciálně soustředěním prvního 

a druhého družstva žen Slova-
nu Břeclav Gumotex v Sadské 
(u Nymburku) v prvním srp-
novém týdnu. Pak se přípra-
va přenese do Břeclavi. Super-
liga má první termín 7. září, ex-
traliga začne 12. září a 1. liga 
až 2. října.

 (jh)

Příští jednička družstva Slovan 
Břeclav Gumotex Zuzana Poliač-
ková získala kromě úspěchů za ze-
lenými stoly i titul republikové vi-
cemiss stolních tenistek. 

Silák Kaděra se vrací
Břeclavský sportovec Rado-

van Kaděra (27) se po roční od-
mlce opět vrací zpět mezi špič-
ku silových sportovců. Potvr-
dil to v druhé polovině května 
na mistrovství Moravy a Slez-
ska v tlaku činky na lavici ve 
Vranovicích. I přesto, že je ten-
to borec v současné době bez 
jakéhokoli sponzora a má stá-
le zdravotní problémy, dokázal 
v hmotnostní kategorii do 125 
kg výborně zabojovat a přivezl 
stříbrnou medaili. Zlato, které 
na této soutěži získal v předchozích čtyřech letech, mu těsně unik-
lo díky technické chybě a následnému neuznání jednoho ze tří po-
kusů rozhodčím. I tak je Kaděra se svým výkonem, kdy měl na 
čince naloženo úctyhodných 217,5 kg, vcelku spokojen.

Díky loňskému zranění prsního svalu se mu pro bolesti neda-
ří trénovat podle    představ. Do léta Radovana zřejmě čeká ope-
race kolena, na kterém se podepsala dlouhá léta tréninku (téměř 
11 let) s vysokou hmotností.

Přesto se chce tento cílevědomý sportovec ukázat na podzim-
ních soutěžích opět v perfektní formě a zaútočit na svůj rekord 
z loňského roku, který činí 230 kg. Vzhledem ke své tělesné hmot-
nosti, která se na jaře pohybovala přes 130 kg, zvažuje přestup do 
nejtěžší hmotnostní kategorie nad 125 kg. V této kategorii totiž 
dříve závodil a při shazování hmotnosti klesá i výkonnost. Přej-
me mu, aby se mu jeho vytyčený cíl podařilo splnit.   

In-line hokej míří do fi nále 
Od 10. července se začíná hrát play off extraligy v in-line 

hokeji, kam mezi pěti celky východní divize hladce postoupi-
li také hráči Břeclavi. Ze západní divize postupují pouze cel-
ky tři. První zápasy v Břeclavi, ve kterých se představí domá-
cí celek, je možné shlédnout 11. července. Finále celé soutěže 
se podle herního plánu uskuteční 25. července. 

Olympiáda břeclavských škol 
měla dva vítěze 

V pondělí 28. června byla vyhodnocena jedna z největších 
a mezi žáky nejoblíbenějších soutěží Olympiáda břeclavských 
škol. Letošní ročník, který během tří červnových týdnů pořá-
dala ZŠ Slovácká, se uskutečnil po vzoru starověkých olympij-
ských her. Sportovní disciplíny byly doplněny o umělecký před-
nes, zpěv, výtvarnou tvorbu a znalosti historie olympijských her. 
V břeclavském kině Koruna převzalo ocenění na 150 nejlepších 
žáků v každé disciplíně. 

Titul absolutního vítěze a Pohár starosty města Břeclavi vy-
bojovala tradičně ZŠ Slovácká, druhá skončila ZŠ Komenské-
ho a třetí ZŠ Kupkova. 

Letos poprvé byla vyhlášena i soutěž o pohár, ve které o po-
řadí rozhodl celkový počet získaných bodů přepočtený na jed-
noho žáka školy. Výsledky této soutěže byly velmi těsné, rozho-
dovaly doslova tisíciny bodu. První místo získala ZŠ Komenské-
ho, druhé ZŠ z Charvátské Nové Vsi a na třetím místě skončila 
ZŠ Slovácká. Odměnu pro všechny vítěze připravil i provozo-
vatel kina Luděk Kabelka, když nechal zaplněný kinosál hlaso-
val o fi lmu, který se v zápětí promítal. 

Pořádající škola děkuje hlavním sponzorům této akce – vel-
koobchodu TPH a Městu Břeclav.  (pk)

Na snímku přebírá pohár pro nejefektivněji bodující školu ředitelka 
ZŠ Komenského Yveta Polanská z rukou poslance Františka Strnada.
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V srpnu ožije Břeclavský zimní stadion ledním hokejem 
Po roce mají Břeclavští opět 

možnost vidět světový hokej 
v podání juniorských repre-
zentantů hokejových velmocí. 
Od 10. do 15. srpna se na břec-
lavském, piešťanském, ale nově 
také hodonínském ledě ode-
hraje tradiční pohár juniorů 
do 18 let známější spíše pod ná-
zvem Světový pohár. V Břecla-
vi a Hodoníně odehrají zápasy 
základní skupiny mužstva Fin-
ska, Ruska USA a České repub-
liky, v Piešťanech pak celky 
Kanady, Švýcarska, Švédska 
a domácích.

Podle předběžného rozpi-
su se o třetí místo bude hrát 
15. srpna v 16.00 hodin v Ho-

doníně a na fi nále se můžeme 
těšit ve stejný den v Břeclavi 
a sice v 18.30 hodin.

Od října na krajský přebor
„Po dlouhé době se na břec-

lavský zimní stadion vrací muž-
ský hokej. 

Mezi dvanáct celků hrají-
cích krajský přebor se začlení 
nově vzniklý břeclavský hoke-
jový tým IHC Břeclav, ve kte-
rém kromě břeclavských na-
stoupí asi osm hráčů in-line 
hokejové extraligy. První zá-
pasy se začnou hrát v měsí-
ci říjnu,“ oznámil ředitel pří-
spěvkové organizace Tereza 
Zdeněk Petr.

 (pk)

Herní rozpis základních skupin 
Skupina A Břeclav, Hodonín Skupina B, Piešťany
10. srpna 16.30 USA – FIN (Hodonín) 15.00 CAN – SUI
 19.00 CZE – RUS (Břeclav) 18.15 SVK – SWE
11. srpna 16.30 RUS – USA (Břeclav) 15.00 SWE – CAN
 19.00 CZE – FIN (Hodonín) 18.15 SVK – SUI
12. srpna 16.30 FIN – RUS (Hodonín) 15.00 SUI – SWE 
 19.00 CZE – USA (Břeclav) 18.15 SVK – CAN
13. srpna volný den  
14. srpna 16.00 A3 – B4 (Hodonín) 15.00 B3 – A4
 18.30 A1 – B2 (Břeclav) 18.15 B1 – A2

Veslaři zvou na regatu i oslavy
Jeden z vrcholů celoroční práce břeclavských veslařů Slo-

vácká regata se letos uskuteční 28. a 29. srpna. Tyto veslařské 
závody budou součástí akcí, které připravuje klub ve spoluprá-
ci s městem Břeclav k oslavám osmdesátého výročí vzniku.

Slovácký veslařský klub si dovoluje pozvat širokou spor-
tovní veřejnost o posledním prázdninovém víkendu do areálu 
„Nad splavem“ na shlédnutí sportovního klání veslařů. 

Po prázdninách na Břeclavskou míli

Rekonstrukce atletické dráhy na Stadionu Miroslava Louč-
ky fi nišují. Kromě běžeckého oválu dostaly nový povrch všech-
ny atletické sektory, nově je vybudován také vodní příkop. Slav-
nostní otevření se chystá na sobotní dopoledne 25. září. V odpo-
ledních hodinách proběhne Břeclavská míle. 

„Rádi bychom v Břeclavi založili tradici nového atletického 
závodu. Myslíme si, že vzhledem k dlouholetým výrazným úspě-
chům břeclavské atletiky na celorepublikové úrovni, něco tako-
vého našemu městu chybí. Břeclavská míle bude zahrnovat běh 
centrem města jak registrovaných tak i neregistrovaných běžců. 
Závodit se bude ve více kategoriích jako například rodiče s dět-
mi, příchozí, osobnosti, tělesně postižení včetně vozíčkářů, vítě-
zové celostátních školských soutěží a podobně. V hlavním závodě 

elitních běžců by se měli představit čeští reprezentanti a rekord-
mani na středních tratích jako Michal Schneberger a břeclavská 
rodačka Andrea Šuldesová, dále Roman Oravec nebo Renata 
Hopová. Ti změří své síly v silné mezinárodní konkurenci nej-
lepších běžců okolních zemí. Už nyní můžeme jmenovat Joze-
fa Pelikána ze Slovenska, který vzal juniorský rekord bývalému 
slavnému československému běžci J. Plachému. Další význam-
ní mílaři jsou v jednání. 

V doprovodném sportovním programu Břeclavské míle, uvi-
díme soutěže české špičky v dálce žen a 400m mužů. Jména jako 
Denisa Ščerbová, břeclavská Martina Darmovzalová, Šárka Kaš-
párková, Štěpán Tesařík, Karel Bláha, v jednání je i Jiří Mužík, 
jsou zárukou napínavé a krásné podívané,“ sdělil nám o připra-
vované akci v rámci Břeclavských svatováclavských slavností ře-
ditel závodu Dr. Pavel Pruša.  (pk)

Břeclavská Neckiáda – Pouze čtyři plavidla se utkala při tradiční 
Neckiádě v sobotu 19. června nad břeclavským splavem. Více než o pořa-
dí v cíli šlo o zábavu, a to jak samotných lodníků, tak přihlížejících di-
váků na obou březích Dyje. Nesmírné úsilí musela prokázat dvoučlenná 
posádka lodi Šílené vaky, která po havárii lodi doplavala do cíle pou-
ze s jedním vakem. Na snímku míří do cíle plavidlo Břeclavský ponton, 
který byl vyhodnocen jako nejoriginálnější plavidlo.   (pk)

Estetické studio EDEN
vestibul Nemocnice Břeclav, nad lékárnou

– léčebná kosmetika
– chemický peeling, depilace, líčení
– laserové ošetření Lasocare

Akce červenec:
Mikromasáž očního okolí zdarma
První ošetření laserem zdarma

Tel: 519 315 788, 723 312577
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NA POSLEDNÍ STRANĚ…

Co se děje s hrází nad břeclavským splavem 

Před čtyřmi roky se začalo jednat o neutěšeném stavu hrá-
ze u sportovního areálu Nad splavem. Na havarijní stav betono-

vého zpevnění hráze, ale i nosných dřevěných pilotů upozornili 
veslaři, kteří při opravách hráze počítali s vybudováním laviček, 
nového schodiště a zábradlí k molům. Nesehnali však potřebné 
peníze. Povodí Moravy tak začalo provádět úpravy hráze s tím, 
že do jednání v letošním roce vstoupilo město, které hledá řeše-
ní na uspokojení požadavků veslařů. 

„Plevelem prorostlé betonové opevnění hráze bylo značně po-
demleto a bortilo se. Dubové piloty byly již zničeny vlivem stří-
davých poklesů vodní hladiny. Vybudovali jsme nový kamenný 
základ hráze, dosypali ji zeminou a provádíme zatravnění. Bylo 
potřeba také upravit její sklon směrem k areálu a zpevnit koru-
nu hráze. K tomu poskytlo město vhodný kameno-asfaltový re-
cyklát z hald u břeclavského cukrovaru,“ uvedl vedoucí břec-
lavského provozu Povodí Moravy Ladislav Vágner (na snímku 
popisuje průběh úprav místostarostovi Ivanu Blahovi). „Na způ-
sob provedení úprav existují odlišné názory, ale podle mého je to 
uděláno dobře a hlavně k opravám došlo právě včas. Hráz byla 
v takovém stavu, že bylo jen otázkou času, kdy se tu stane něja-
ký úraz,“ potvrdil bývalý veslař Rostislav Čechmánek. 

Při Slovácké regatě a oslavách osmdesátého výročí Slovácké-
ho veslařského klubu se tak hráz ukáže již v plném lesku. (pk)

Budování rybího přechodu začne po prázdninách
I když jeden rybí přechod přes břeclavský splav již existuje, 

po ukončení Slovácké regaty začnou práce na vybudování no-
vého. Podle slov Ladislava Vágnera z Povodí Moravy je potřeba 
vybudovat nový přechod u levého břehu, protože právě tam se 
ryby stahují a současného přechodu bohužel nevyužívají. Stane 
se tak na základě akčního plánu ministerstev Zemědělství a Ži-
votního prostředí. Cílem díla je umožnit návrat tažných druhů 
ryb proti proudu a zajistit trvale přijatelné podmínky pro jejich 
výskyt. S nejvyšší pravděpodobností to bude znamenat i urči-
té omezení pro břeclavské rybáře, kteří jsou zvyklí rybařit pod 
splavem. Podle zákona 99/2004 o rybářství se totiž nesmí chy-
tat ryby v místě přechodu a také 50 metrů nad i pod ním. Práce 
na přechodu ukončené opravou celého jezu zaberou zhruba rok 
a investice, z nichž 90 % půjde z fondů Evropské unie, se vyšpl-
hají na 30 milionů korun.

 (pk)

kuchyňské studio Sykora
Tř. 1. máje 92/21
691  41  Břeclav
tel.: 519 374 561 

w w w . s y k o r a c z . c z

Vše, co od kuchyně očekáváte, je u nás samozřejmostí.


